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Protokół Nr XXXIX/2009  

sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach  

w dniu 25 marca 2009 r.  

w sali tarnogórskiego Ratusza godz. 9.30  

 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Część informacyjna. 

4. Skarga na Działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

5. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budŜetowej na 2009 rok. 

6. Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania wekslowego. 

7. Projekt uchwały w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania oraz 

określenia  ich granic i numerów. 

8. Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania, ich 

granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

9. Sprawozdanie z realizacji Planu gospodarki odpadami dla miasta Tarnowskie 

Góry za lata 2007-2008. 

10. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zbycia, oddania w dzierŜawę, 

najem, uŜytkowanie lub uŜyczenie aktywów trwałych Tarnogórskiego Ośrodka 

Terapii UzaleŜnień, Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej - Samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Tarnowskich Górach. 

11. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zakupu lub przyjęcia darowizny 

aparatury i sprzętu medycznego oraz ich przeznaczenia i standardu.  

12. Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej 

w Bytomiu dotyczącej likwidacji samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej pn. „ Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego w Bytomiu”. 

13. Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Powiatu 

Gliwickiego dotyczącej przekształcenia samodzielnego publicznego zakładu 

opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Knurowie poprzez 

ograniczenie rodzajów jego działalności i udzielanych świadczeń zdrowotnych. 

14. Projekt uchwały w sprawie przejęcia na własność Gminy Tarnowskie Góry 

pojazdu uznanego za porzucony z zamiarem wyzbycia się. 
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15. Projekt uchwały w sprawie określenia dni i godzin otwierania oraz zamykania 

placówek handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych i zakładów 

usługowych dla ludności na terenie miasta Tarnowskie Góry. 

16. Projekt uchwały w sprawie w sprawie wysokości opłat za umieszczanie reklam 

na obiektach i terenach będących własnością Gminy. 

17. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu cmentarza komunalnego 

w Tarnowskich Górach przy ulicy Kardynała Stefana Wyszyńskiego. 

18. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierŜawy nieruchomości gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie 

Góry. 

19. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej połoŜonej w Tarnowskich Górach w rejonie 

ul. Szymały.  

20. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego wysokość 

stawek dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, 

szczegółowe warunki przyznawania dodatku za wysługę lat oraz obliczania 

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw, a takŜe innych składników wynagrodzenia w stosunku do 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Tarnowskie Góry oraz podwyŜszenia minimalnych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Tarnowskie Góry. 

21. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/7/2006 Rady Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 5 grudnia 2006r. w sprawie powołania Komisji 

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach oraz ustalenia przedmiotu ich działania 

zmienionej Uchwałami Nr XIX/204/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 

z dnia 19 grudnia 2007r., Nr XXXI/356/2008 Rady Miejskiej w Tarnowskich 

Górach z dnia 29 października 2008r., Nr XXXIII/366/2008 Rady Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 26 listopada 2008r. oraz Nr XXXVIII/434/2009 

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 lutego 2009r. 

22. Interpelacje, wnioski, pytania Radnych oraz dyskusja ogólna. 
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Ad. 1  

 

Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY chwilą skupienia otworzył 

obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach, a następnie na podstawie 

listy obecności stwierdził prawomocność obrad i powitał gości przybyłych na 

dzisiejszą sesję. 

 

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2  

Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY przedstawił porządek obrad 

dzisiejszej sesji, a następnie poinformował Radnych o moŜliwości składania 

wniosków do dzisiejszego porządku obrad.  

Następnie zaproponował zmianę w porządku obrad polegającą o przestawieniu 

kolejności punktów porządku obrad tj. pkt 12.  

 

Wobec braku zgłoszeń wniosków Przewodnicz ący  poddał pod głosowanie porządek 

dzisiejszego posiedzenia sesji.  

 

Za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad sesji głosowało – 19 Radnych, 

przeciw– 0 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Porządek obrad XXXIX sesji został  przyj ęty.  

 

Porządek obrad XXXIX sesji został przyjęty, jak w pkt. 1 – 22, str. Nr 1-2 niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 3  

Część informacyjna Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

• w dniu 25 lutego 2009r.  otrzymałem odpowiedź Przewodniczącej Zarządu 

Dzielnicy Śródmieście – Centrum na moje pismo, w sprawie przekazania 

sprawozdania z działalności finansowej Rady Dzielnicy Śródmieście – 

Centrum. 

• w dniu 25 lutego 2009r.  otrzymałem do wiadomości pismo Starostwa 

Powiatowego w Tarnowskich Górach skierowane do Komendanta 
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Powiatowego Policji w Tarnowskich Górach, dotyczące utworzenia posterunku 

Policji na Osiedlu Przyjaźń. 

• W dniu 26 lutego 2009r.  otrzymałem zaproszenie na konferencję „RODZINA 

ZASTĘPCZA DLA DZIECI BEZ PRZYSZŁOŚCI”, organizowaną przez 

Federację na rzecz Reintegracji Społecznej, która odbyła się w dniu 16 marca 

br. 

• w dniu 27 lutego 2009r.  Burmistrz Miasta odpowiedział na moje pismo 

w sprawie organizacji uroczystej sesji dotyczącej nadania imienia i zmiany 

Statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej w Tarnowskich Górach. 

• w dniu 27 lutego 2009r . otrzymałem do wiadomości pismo Przewodniczącej 

Zarządu Dzielnicy Śródmieście - Centrum, w którym zwraca się z prośbą 

o wyjaśnienie powodu odrzucenia przez Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki 

Urzędu Miejskiego zamówienia Rady Dzielnicy Śródmieście – Centrum 

złoŜonego w związku z organizacją zawodów sportowych w Parku 

Świerklańcu. 

• w dniu 27 lutego 2009r . otrzymałem odpowiedź Wicestarosty Artura 

Maligłówki na moje pismo w sprawie obchodów jubileuszu 10-lecia restytucji 

Powiatu Tarnogórskiego. 

• w dniu 2 marca 2009r. otrzymałem ofertę Firmy Partner Plus dotyczącą 

Bezprzewodowego Systemu Głosowania. 

• w dniu 3 marca 2009r.  otrzymałem pismo Burmistrza Miasta, w którym zwraca 

się do Rady Miejskiej o poddanie pod głosowanie wniosku Komisji Rewizyjnej 

dotyczącego wszczęcia sporu kompetencyjnego w związku ze skargą złoŜoną 

przez Towarzystwo Pomocy im. Św. Brata Alberta.  

• w dniu 4 marca 2009r. otrzymałem odpis postanowienia Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gliwicach, który pozwolę sobie Państwu przytoczyć (…) 

• w dniu 4 marca 2009r.  Burmistrz Miasta przekazał na moje ręce kserokopię 

dokumentacji przesłanej przez Klub Sportowy „Górnik” Bobrowniki Śląskie. 

Przedmiotową dokumentację przekazałem Zespołowi Kontrolnemu Komisji 

Rewizyjnej, który zajmuje się sprawą projektu uchwały w sprawie stwierdzenia 

wygaśnięcia mandatu radnego Jerzego Węgielskiego oraz projektu uchwały 

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Piotra Szczęsnego 

• w dniu 5 marca 2009r.  otrzymałem pismo Spółdzielni Mieszkaniowej 

„CHEMIK”, którego treść Państwu przytoczę  (…) 
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• Pragnę Państwa poinformować, iŜ został ustalony nowy Statut Śląskiego 

Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów.  

Ponadto przypominam, iŜ materiały pochodzące ze szkolenia Śląskiego 

Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów odbywającego się w dniach 

27 – 28 lutego br. nt. „Problemy Zarządzania Oświatą” są do Państwa 

dyspozycji w Biurze Rady Miejskiej. 

• W dniu 5 marca 2009r.  otrzymałem e-mail Firmy Konsultant & Partnerzy 

zWrocławia z zaproszeniem do udziału w „Warsztatach Samorządowych”, 

które odbędzą się w dniach 1-3 kwietnia br. w Zakopanem.  

• w dniu 6 marca 2009r. otrzymałem e-maila od Pani Ewy Pytasz Dyrektor 

Ośrodka Kształcenia Samorządu Terytorialnego im. Waleriana Pańki 

w Katowicach, w którym przypomina o moŜliwości zgłoszeń do udziału 

w seminarium pod tytułem „Absolutorium – procedura, uchybienia, 

wątpliwości, problemy”, które odbyło się w dniu 13 marca br. 

w Siemianowicach Ślaskich. 

Ponadto Pani Dyrektor informuje o szkoleniu, które odbędzie się w dniach 18 

– 19 września br. w Poraju. 

• w dniu 6 marca 2009r. otrzymałem pismo Pana Szczepańskiego, w którym 

zgłasza niemoŜność uczestniczenia w posiedzeniu Komisji REWIZYJNEJ. 

Przypominam Państwu, iŜ Pan SZCZEPAŃSKI złoŜył skargę na działalność 

Dyrektora Publicznego Gimnazjum Nr 2 Sportowego Pani Ewy 

GARCZARCZYK. Na wniosek Rady Miejskiej przedmiotowa skarga została 

skierowana do Komisji Rewizyjnej w celu jej zbadania. Z uwagi na 

przedmiotowe pismo rozpatrzenie jego skargi przełoŜono na miesiąc kwiecień. 

• w dniu 9 marca 2009r . Kuria Diecezjalna w Gliwicach przesłała na moje ręce 

zaproszenie do udziału w Wielkopostnym Dniu Skupienia dla pracowników 

samorządu terytorialnego. Pozwolę sobie odczytać jego treść  (…) 

• w dniu 10 marca 2009r . wpłynęło pismo Pana Jaruszowiec skierowane do 

Komisji Infrastruktury i Rozwoju Miasta ponawiające prośbę mieszkańców 

ul. Sadowej w Tarnowskich Górach o wykonanie na tej ulicy nakładki 

asfaltowej. 

• w dniu 10 marca 2009r . Starosta Tarnogórski przesłał na moje ręce protokół 

ze spotkania w sprawie utworzenia posterunku Policji w Tarnowskich Górach 

przy ulicy Bałkańskiej, które odbyło się dniu 12 lutego 2009r. 
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• W dniu 11 marca 2009r.  otrzymałem pismo Klubu Rekreacyjno- Sportowego 

TKKF „ZNICZ” w sprawie przedłuŜenia umowy dzierŜawy terenu pod korty 

ziemne w Parku Miejskim przy ul. Wyszyńskiego w Tarnowskich Górach. 

Przedmiotowe pismo przekazałem Burmistrzowi Miasta. 

• W dniu 11 marca 2009r.  otrzymałem do wiadomości pismo Prezesa Zarządu 

T.G.M. Spółka Akcyjna Pani Urszuli SOJA dotyczące drogi wjazdu i wyjazdu 

do obiektu Hali przy ul. Nakielskiej 1-3 w Tarnowskich Górach, które w całości 

Państwu odczytam  (…) 

• W dniu 11 marca 2009r. otrzymałem odpowiedź Zastępcy Burmistrza Piotra 

Skrabaczewskiego na przekazane przeze mnie pismo najemców lokali 

mieszkalnych i uŜytkowych przy ulicy Krakowskiej 18 w Tarnowskich Górach 

dotyczące wykupu tych lokali. 

• W dniu 13 marca 2009r. Burmistrz Miasta Arkadiusz Czech złoŜył na moje 

ręce sprawozdanie z wykonania Planu Gospodarki odpadami dla miasta 

Tarnowskie Góry za lata 2007-2008. 

• W dniu 16 marca 2009r.  otrzymałem pismo Zastępcy Rzecznika Dyscypliny 

Finansów Publicznych w sprawie przekazania celem uzupełnienia materiału 

dowodowego, informacji mających znaczenie w sprawie o naruszenie 

dyscypliny finansów publicznych z zawiadomienia złoŜonego przez Prezesa 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. 

• W dniu 17 marca 2009r . otrzymałem korespondencję Społecznej Rady 

Kultury Przy Staroście Powiatu Tarnogórskiego dotyczącą nazewnictwa 

tarnogórskich ulic, skwerów i rond oraz poparcia wniosku Pana Andrzeja 

Kanclerza o uhonorowanie Christiana Skrzyposzka tablicą pamiątkową oraz 

nazwaniem jego imieniem jednej z Tarnogórskich ulic. 

• w dniu 18 marca 2009r.  Burmistrz Miasta przekazał na moje ręce 

sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Tarnowskie Góry 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność w sferze zadań poŜytku publicznego na 2008 rok”. Przedmiotowe 

sprawozdanie znajduje się do Państwa dyspozycji w Biurze Rady Miejskiej. 

• W dniu 19 marca 2009r.  odbyła się wizja lokalna z przedstawicielami firmy 

„REMONDIS” na wysypisku śmieci w „Rybnej”, Szanowni Państwo chciałbym 

przedstawić Państwu listę osób uczestniczących w tym spotkaniu. 
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• w dniu 20 marca 2009r . otrzymałem pismo Pana Rudolfa LEWDAŃSKIEGO 

działającego w imieniu Społecznego Komitetu Osiedlowego Osiedla 

Mickiewicza w Tarnowskich Górach w sprawie nieprawidłowości 

w przydziałach mieszkań na Osiedlu Mickiewicza.  

• w dniu 20 marca 2009r.  Członek Zarządu Starostwa Powiatowego Krystyna 

KOSMAŁA przekazała na moje ręce Regulamin Konkursu „Ekologiczne 

Sołectwo/Dzielnica Powiatu Tarnogórskiego”, z prośbą o jego 

rozpropagowanie na tablicach ogłoszeń w Dzielnicach Gminy Tarnowskie 

Góry, bliŜsze informacje w Biurze Rady Miejskiej. 

• w dniu 24 marca 2009r.  otrzymałem informację Zastępcy Burmistrza Pani 

Jolanty TUSZYŃSKIEJ w sprawie organizowanego szkolenia, którą w całości 

Państwu odczytam  (…). 

 

Część informacyjna Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry 

 

 

INFORMACJA 

z działalno ści wydziałów Urz ędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych 

Gminy  w okresie od dnia 24.02.2009r. - 23.03.2009r .  

 

 

1. Omówienie sprawozdania z Programu współpracy z NGO za 2008 rok. 

2. Informacja na temat studium komunikacyjnego ruchu jednokierunkowego 

w centrum miasta  Tarnowskie Góry (prezentacja multimedialna). 

3. Informacja dotycząca skargi wniesionej przez Towarzystwo im. Brata Alberta 

w Jeleniej Górze     na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Tarnowskich Górach. 

W związku ze stanowiskiem wyraŜonym na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w dniu 19 marca 2009 roku w sprawie skargi Towarzystwa Pomocy im. Św. 

Alberta na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Tarnowskich 

Górach oraz postulatem uznania tejŜe skargi za zasadną, informuję, co następuje. 

Rozpatrywana przez Komisję Rewizyjną skarga dotyczy pokrycia kosztów pobytu 

Włodzimierza Szabowskiego w Schronisku dla Bezdomnych MęŜczyzn im. Świętego 

Brata Alberta w Jeleniej Górze. Postanowieniem Nr 125/08 z dnia 31 października 
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2008r. Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jeleniej Górze 

przekazał Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach pismo 

wniesione przez Włodzimierza Szabowskiego o kontynuowanie pomocy społecznej, 

wskazując, iŜ Włodzimierz Szabowski jest osobą bezdomną, a Gminą ostatniego 

miejsca zameldowania na pobyt stały jest Gmina Tarnowskie Góry, która na mocy 

art. 101 ust. 2 cyt. Ustawy jest gminą właściwa dla udzielenia świadczeń z pomocy 

społecznej. 

 Zgodnie z dyspozycją art. 101 ust. 1. ustawy z dnia 12 marca 2004r. o pomocy 

społecznej ( tj. Dz.U. Nr 115, poz. 728 z późn. zm. ) gminę właściwą miejscową dla 

świadczeń  z pomocy społecznej ustala się według miejsca zamieszkania osoby 

ubiegającej się o świadczenie, natomiast na mocy ust. 2 w przypadku osoby 

bezdomnej właściwą miejscowo jest gmina ostatniego miejsca zameldowania tej 

osoby na pobyt stały. Definicja legalna osoby bezdomnej została przez ustawodawcę 

zmieszczona w art. 6 ust. 8 cyt. Ustawy, który stanowi, iŜ osoba bezdomna to osoba 

niezamieszkująca w lokalu mieszkalnym w rozumieniu przepisów o ochronie praw 

lokatorów i mieszkaniowym zasobie gminy i niezameldowaną na pobyt stały, 

w rozumieniu przepisów o ewidencji ludności i dowodach osobistych, a takŜe osobę 

niezamieszkującą w lokalu mieszkalnym i zameldowaną na pobyt stały w lokalu, 

w którym nie ma moŜliwości zamieszkania.  

 

 Burmistrz Miasta – mając na względzie przytoczona regulację prawną, 

działając zgodnie  z wcześniejszym wnioskiem Komisji Rewizyjnej wypracowanym na 

posiedzeniu w dniu 12 lutego 2009 roku oraz pismem Przewodniczącego Rady 

Miejskiej z dnia 26 lutego 2009 roku ( nr BRM. 0561-2/09 ), w dniu 10 marca 2009 

roku skierował do Naczelnego Sądu Administracyjnego  

w Warszawie wniosek o rozstrzygniecie negatywnego sporu kompetencyjnego 

pomiędzy Burmistrzem Miasta Tarnowskie Góry, a Prezydentem Miasta Jelenia Góra 

poprzez wskazanie organu właściwego w sprawie z wniosku Włodzimierza 

Szabowskiego o przyznanie świadczeń z pomocy społecznej. W przedmiotowej 

kwestii wskazania wymaga fakt, iŜ Włodzimierz Szabowski nie moŜe zostać uznany 

za osobę bezdomną w rozumieniu ustawy o pomocy społecznej, a w konsekwencji 

gminą miejscowo właściwą do świadczeń z pomocy społecznej jest nie gmina 

ostatniego miejsca zameldowania na pobyt stały ( Tarnowskie Góry ),  a gmina 

miejsca zamieszkania osoby ubiegającej się o świadczenie ( Jelenia Góra ).  
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 Z analizy dokumentacji sprawy – w szczególności z kwestionariusza 

rodzinnego wywiadu środowiskowego wynika, iŜ Włodzimierz Szabowski 

zamieszkuje obecnie Schronisku dla Bezdomnych MęŜczyzn im. Świętego Brata 

Alberta w Jeleniej Górze przy ul. Grunwaldzkiej nr 51 w Jeleniej Górze. Lokal 

zajmowany przez Włodzimierza Szabowskiego posiada dostęp do łazienki, WC, 

kuchni, zimnej i ciepłej wody, jest ogrzewany centralnie, ma zainstalowane łącze 

telefoniczne. 

  W Schronisku tym Włodzimierz Szabowski przebywa co najmniej od dnia 22 

października 2007 roku (data pierwszego pisma skierowanego do Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej  w Tarnowskich Górach z prośbą o pokrycie kosztów 

pobytu).  

 W związku z powyŜszym stwierdzić naleŜy, iŜ schronisko, w którym przebywa 

Włodzimierz Szabowski stanowi lokal mieszkalny, gdyŜ przez okres niemal 1,5 roku 

zaspokaja jego potrzeby mieszkaniowe w rozumieniu art. 2 ust. 4 ustawy  z dnia 21 

czerwca 2001 roku o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy 

i o zmianie Kodeksu Cywilnego ( tj. Dz.U. z 2005r. Nr 31, poz. 266 z późn. zm. ) – 

a wiec nie moŜe być tym samym uznane za pomieszczenie przeznaczone dla 

krótkotrwałego pobytu, a co za tym idzie Włodzimierz Szabowski nie moŜe zostać 

uznany za osobą bezdomną.  

 PowyŜsze twierdzenie implikuje konieczność ustalenia gminy właściwej 

miejscowo dla udzielenia świadczeń z pomocy społecznej w oparciu o kryterium 

miejsca zamieszkania osoby uprawnionej (art. 101 ust. 1 cyt. Ustawy), a nie w 

oparciu o kryterium ostatniego miejsca zameldowania na pobyt stały (art. 101 ust. 2 

cyt. Ustawy).  

 Całokształt okoliczności sprawy nie pozostawia wątpliwości, iŜ miejscem 

zamieszkania Włodzimierza Szabowskiego – w rozumieniu art. 25 Kodeksu 

cywilnego – jest Jelenia Góra. Tym samym organem właściwym dla udzielenia 

świadczeń z pomocy społecznej jest Prezydent Miasta Jelenia Góra, a wobec 

wydania przywołanego powyŜej Postanowienia o przekazaniu sprawy według 

właściwości, wszczęcie sporu kompetencyjnego jest zdaniem Burmistrza Miasta, 

zasadne.  

 Przedstawione na Komisji Rewizyjnej w dniu 19 marca 2009r. postanowienie 

Naczelnego Sądu Administracyjnego z dnia 4 kwietnia 2007r. sygn.akt I OW 109/06 

dotyczy sytuacji kiedy pozycja osoby korzystającej - bezdomnej z pomocy społecznej 
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jest nie budząca wątpliwości, co do której zastosowanie ma przepis art.101 ust.2 

ustawy o pomocy społecznej. 

 

 PoniewaŜ Burmistrz Miasta uznał (na podstawie dokumentów przedłoŜonych 

przez MOPS) Ŝe Pan Szabowski nie jest osobą bezdomną a centrum jego Ŝycia 

skupione jest w Jeleniej Górze, tym samym w tej sprawie zastosowanie powinien 

mieć przepis art.101 ust.1 ustawy o pomocy społecznej. Na poparcie tego 

stanowiska moŜna przytoczyć postanowienie Naczelnego Sądu Administracyjnego z 

dnia 3 czerwca 2008r. sygn.akt I OW 16/08. 

 

Wydział Inwestycji i Remontów:  

1. Wykonano dokumentację projektową na wykonanie oświetlenia ulic: Opatowicka 

i Sielanka. 

2. Zawarto umowy na realizację oświetleń następujących ulic: 

- Miedzianej – II etap, 

- Włoskiej i Poczdamskiej, 

- Grunwaldzkiej, 

- Słoneczników. 

3. Zawarto umowę na wykonanie dokumentacji projektowej na oświetlenie alejki 

parkowej w parku     miejskim na odcinku od cmentarza wojennego do ulicy 

Gliwickiej.  

4. Zawarto umowę na budowę windy do budynku przy ul. Sienkiewicza 2. 

5. Ogłoszono przetarg na budowę ulicy Kruczej. 

6. Odbył się przetarg na utwardzenie dróg gruntowych wewnętrznych i dojazdowych. 

7. ZłoŜono do BZP wniosek na ogłoszenie przetargu na wykonanie izolacji pionowej 

i poziomej fundamentów budynku przy ul. Sienkiewicza 2. 

8. Ogłoszono przetarg na wykonanie ostatniego etapu przebudowy placu zabaw przy  

    ul. Sienkiewicza. 

9. Ogłoszono przetarg na wykonanie termorenowacji pawilonu sportowego oraz 

remont bocznego     dachu klubu sportowego „Gwarek”. 

10. Wybrano wykonawcę na opracowanie dokumentacji projektowej dotyczącej 

wykonania prac remontowych oraz przebudowy części pomieszczeń w budynku 

Urzędu Miejskiego przy ul. Sienkiewicza 2. 
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11. Trwa opracowanie dokumentacji przetargowej na remont budynku KS Bobrowniki 

Śląskie. 

 

Wydział Gospodarki Nieruchomo ściami:  

Sprzedano w drodze przetargu ustnego nieograniczonego działkę przy 

ul. Cz.Chmielewskiego za kwotę 151.500 zł (netto). 

 

Przygotowano postanowienia w sprawie: 

 1. sprzedaŜy w drodze II przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 

niezabudowanej usytuowanej w Tarnowskich Górach przy ulicy Towarowej, 

 2. oddania w uŜytkowanie wieczyste Stowarzyszeniu Opieki Hospicyjnej 

i Paliatywnej „Nie lękajcie się” w Tarnowskich Górach gruntu niezabudowanego 

połoŜonego w Tarnowskich Górach przy ulicy Opolskiej, 

 3. zawarcia umowy dzierŜawy na lokalizację cyrku, 

 4. przeznaczenia do dzierŜawy nieruchomości gruntowych połoŜonych 

w Tarnowskich Górach przy ulicy Kopernika, Rynek, Szwedzkiej, Sobieskiego, 

Piłsudskiego, Częstochowskiej, 

 5. zawarcia umów dzierŜawy na grunty o pow. 0.2935 ha. 

 

Przygotowano Uchwały na sesję Rady Miejskiej w sprawie:  

1. poręczenia kredytu, 

2. wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych 

połoŜonych  

w Tarnowskich Górach przy ulicy Kościuszkowców, Sikorskiego, Opatowickiej, 

 3. wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierŜawy nieruchomości 

gruntowych własności Gminy Tarnowskie Góry (zawarto 10 umów o łącznej 

powierzchni 2.43.70 ha), 

 4. wyraŜenia zgody na sprzedaŜ lokali uŜytkowych usytuowanych w Tarnowskich 

Górach przy ulicy Bondkowskiego 1, 

 5. ustalenia wysokości bonifikaty przy sprzedaŜy na rzecz najemców lokali 

mieszkalnych  

w budynku przy ulicy Słoneczników 49, 49a, 49b, 49c w Tarnowskich Górach, 

 6. ustanowienia słuŜebności gruntowej na nieruchomości połoŜonej w Tarnowskich 

Górach przy ulicy Krakowskiej 20. 
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 Wydano: 

- 20 zgód na wejście w teren, 

-   3 zgody na wycięcie drzew, 

-   3 rezygnacje z prawa pierwokupu nieruchomości, 

 -  1 zgodę na korzystanie z drogi gminnej, 

 - 13 zawiadomień o nadaniu numerów porządkowych nieruchomości, 

 - 11 postanowień opiniujących podziały nieruchomości, 

 -   8 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości, 

 -   5 postanowień o rozgraniczeniu nieruchomości, 

 -   3 decyzje o rozgraniczeniu nieruchomości. 

 Sfinalizowano wykup działki nr 924/35 o pow. 0.1668 ha połoŜonej przy 

ul. Obwodnica w Tarnowskich Górach (Skate Park) za cenę 177.754 zł. 

Wypłacono 8 odszkodowań za grunty zajęty pod drogi gminne: ul. Okrzei, Lyszcze 

o pow. 184 m2    o wartości 12.023,32 zł. 

Przesłano 9 wniosków do Wojewody Śl. o komunalizację nieruchomości połoŜonych 

w obrębach:  Rybna, Tarnowskie Góry, Bobrowniki Śl., Opatowice, Lasowice – pow. 

1.9005 ha. 

  

Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizac ji  sanitarnej  

i deszczowej w Tarnowskich Górach:  

1. ZłoŜono Wniosek o promesę na dopłatę do oprocentowania preferencyjnego 

kredytu bankowego     w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej.  

2. Z udziałem słuŜb finansowych trwają prace związane z przygotowaniem Wniosku 

o wszczęcie     postępowania przetargowego  na wybór Banku udzielającego 

preferencyjnego kredytu     bankowego z dopłatami Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej do     oprocentowania. 

3. Podpisano Umowę na ”Wykonanie materiałów aplikacyjnych do Programu 

Operacyjnego     Infrastruktura i Środowisko na lata 2007 – 2013 dla projektu pn.  

„Budowa kanalizacji sanitarnej     i deszczowej oraz oczyszczalni ścieków 

komunalnych w Tarnowskich Górach – II Faza”.  

4. Podpisano Umowę na ”Pełnienie Nadzoru Autorskiego” dla projektu pn.  „Budowa 

kanalizacji     sanitarnej i deszczowej oraz oczyszczalni ścieków komunalnych 
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w Tarnowskich Górach –   I Faza”.  

5. Dokonano wyboru Wykonawcy robót dla Kontraktu Nr 1A stanowiącego budowę 

kanalizacji   w dzielnicy Lasowice i Sowice, w ramach projektu pn. „Budowa 

kanalizacji sanitarnej  i deszczowej oraz oczyszczalni ścieków komunalnych 

w Tarnowskich Górach – I Faza”.  

6. Trwają prace związane z przygotowaniem do podpisania Kontraktu Nr 1A w dniu 

30.03.2009 r. 

 

Biuro Strategii i Rozwoju Miasta:  

1. Przygotowanie i złoŜenie w dniu 5 marca br. wniosku, o dofinansowanie ze 

środków     Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego 

Programu     Operacyjnego Województwa Śląskiego- Działanie 7.1.2. Modernizacja 

i rozbudowa     infrastruktury uzupełniającej kluczową sieć drogową pt. „Przebudowa 

ulic: Duńskiej,     Węgierskiej, Hiszpańskiej w Tarnowskich Górach”. Wnioskowana 

kwota dofinansowania:     567.755,74 zł, całkowity koszt zadania: 667 775,74 zł. 

2. Przygotowanie i złoŜenie wniosku, o dofinansowanie ze środków Europejskiego 

Funduszu     Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa     Śląskiego- Działanie 4.1.Infrastruktura kultury, 

Rewitalizacja Pałacu w Rybnej - etap I.     Wnioskowana kwota dofinansowania: 

364 851,65 zł, całkowity koszt zadania: 429 237,24 zł. 

3. Prace przygotowawczo – organizacyjne do złoŜenia wniosku do Ministerstwa 

Sportu i Turystyki     o dofinansowanie budowy Kompleksu Sportowego „Moje 

Boisko- Orlik 2012”.  

4. Prace rozpoznawczo - organizacyjne do zło Ŝenia wniosku w ramach 

ogłoszonego przez Władz ę     WdraŜającą Programy Europejskie naboru 

wniosków w trybie konkursowym Działanie 8.3.-     P rzeciwdziałanie 

wykluczeniu cyfrowemu- eInclusion. 

5. Prace przygotowawczo – organizacyjne do złoŜenia wniosku w ramach Programu 

Operacyjnego     Kapitał- Ludzki, działanie 9.1.2. Wyrównywanie szans 

edukacyjnych uczniów z grup   o utrudnionym dost ępie do edukacji oraz 

zmniejszanie ró Ŝnic w jako ści usług edukacyjnych.  

6. Prace przygotowawczo - organizacyjne do zło Ŝenia wniosku w ramach 

ogłoszonego naboru     wniosków  o dofinansowanie realizacji projektów w ramach 

Programu Operacyjnego Kapitał     Ludzki Priorytet 1: Zatrudnienie i Integracja 
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Społeczna, Działanie 1.3: Ogólnopolskie programy     integracji i aktywizacji 

zawodowej, Poddziałanie 1.3.1: Projekty na rzecz społeczności romskiej. 

7. Prace nad aktualizacją Strategii Rozwoju Miasta Tarnowskie Góry. 

Zorganizowanie w dniu     10 marca 2009 roku spotkania w sprawie aktualizacji 

„Strategii Rozwoju Miasta Tarnowskie     Góry”. Do udziału w spotkaniu zaproszono 

Radnych Rady Miejskiej, zwłaszcza przedstawicieli     wytypowanych przez 

poszczególne Kluby Radnych, do prac w Zespole ds. aktualizacji Strategii     Rozwoju 

Miasta. 

8. Współpraca z placówkami oświatowymi przy realizacji zadania w ramach 

Programu     Operacyjnego Kapitał Ludzki (nr 1/POKL/9.4/2008)  pt. „Nauczyciel się 

uczy. Podnoszenie     kwalifikacji tarnogórskiej kadry oświatowej”.  

9. BieŜąca współpraca Biura z komórkami organizacyjnymi Urzędu w zakresie 

przygotowywania     wniosków o dofinansowanie zadań Gminy.  

 

Biuro Zamówie ń Publicznych:  

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego: 

W trybie przetargu nieograniczonego o  wartości zamówienia mniejszej niŜ kwoty 

określone  

w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 Euro – dla 

dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na: 

♦ Przebudowa placu zabaw przy ul. Sobieskiego w Tarnowskich Górach – etap III, 

♦ Remont pokrycia dachowego budynku mieszkalnego w Tarnowskich Górach przy 

ul. 87, 

♦ Utwardzenie ŜuŜlem wielkopiecowym ulic na terenie Tarnowskich Gór, 

♦ Renowacja i termorenowacja ścian zewnętrznych wraz z wymianą stolarki okiennej 

budynku     mieszkalnego w Tarnowskich Górach przy ul. Krakowskiej 20, 

♦ Budowa ulicy Kruczej w Tarnowskich Górach wraz z budową oświetlenia ulicy 

i przykanalików, 

♦ Remont budynku przy ul. Sienkiewicza 2 w Tarnowskich Górach – wykonanie 

izolacji ścian     fundamentowych, 

♦ Termorenowacja pawilonu sportowego oraz remont bocznego dachu klubu 

sportowego  

    TS Gwarek w Tarnowskich Górach. 
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Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego: 

W trybie przetargu nieograniczonego o wartości zamówienia mniejszej niŜ kwoty 

określone  

w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 Euro – dla 

dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na: 

♦ Pielęgnacja i ścinanie drzew na terenie Gminy Tarnowskie Góry w latach 2009-

2010, 

♦ Pielęgnacja niskiej zieleni miejskiej wraz z konserwacją infrastruktury na terenie 

Tarnowskich     Gór, 

♦ Budowa i uzupełnienie oświetlenia 4 ulic na terenie Tarnowskich Gór. 

W trybie zapytania o cenę na: 

♦ Ustalenie wartości nieruchomości zabudowanych budynkami uŜyteczności 

publicznej  

    z określeniem ceny gruntów i obiektów budowlanych, 

♦ Wycena nieruchomości zabudowanych w Tarnowskich Górach, 

♦ Wycena nieruchomości niezabudowanych w Tarnowskich Górach. 

 

Wydział Architektury:  

I. Zestawienie wniosków, które wpłyn ęły do Wydziału Architektury 

w poszczególnych     sprawach:  

1. o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu  - 86 

wniosków, 

2. o wydanie zaświadczeń o braku m.p.z.p.    - 34 wnioski, 

3. o wydanie wypisu i wyrysu z tekstu planu   -  7 wniosków, 

4. o przeniesienie lub zmianę decyzji   -  3 wnioski. 

II.  Załatwianie spraw bie Ŝących:  

1. Przygotowano i wydano 36 decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu 

terenu. 

2. Wnioski w sprawie uzyskania zaświadczenia o braku miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz wnioski o uzyskanie wypisu i wyrysu 

z planu załatwiane są na bieŜąco. 

3. W toku postępowania znajdują się obecnie 152 sprawy. 

III. Sprawy dodatkowe:  
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1. Kontynuacja zadań wynikających z podpisanych umów w/s wykonania projektów 

miejscowych     planów zagospodarowania przestrzennego oraz projektów zmiany 

Studium uwarunkowań    i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta 

Tarnowskie Góry: 

• zmiany 4 fragmentów miejscowego planu w dzielnicy Bobrowniki Wschód – 

przystąpiono do opracowywania ostatniego etapu prac 

• projekt zmian Studium dla dzielnic północnych miasta – pozostał do 

opracowania ostatni etap  prac planistycznych oraz przeprowadzenie 

negocjacji na wykonanie prognozy oddziaływania na środowisko  

• projekt zmian Studium dla dzielnic południowych – przystępujemy do 

podpisania umowy na wykonanie prognozy oddziaływania na środowisko 

• projekt zmian Studium dla dzielnic centralnych miasta – zakończono 

opracowywanie II etapu prac  

2. Wydawanie opinii o przeznaczeniu działek dla Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami Urzędu     Miejskiego oraz dla Starostwa Powiatowego. 

3. Wydawanie opinii o moŜliwości podziału, zbycia lub wydzierŜawienia działek na 

prośbę     Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 

4. Udzielanie informacji z miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

prośbę     Wydziału Ochrony Środowiska, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

oraz dla Starostwa     Powiatowego. 

5. Odszukiwanie dokumentacji archiwalnej dotyczącej wydanych przez tutejszy organ 

pozwoleń na     budowę. 

 

Wydział Ochrony Środowiska:  

♦ Decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach: 

  -  wydano decyzję dla przedsięwzięcia polegającego na niwelacji i ukształtowaniu 

zagłębienia terenu powstałego  po eksploatacji ilastych utworów kajpru, 

zlokalizowanego na obszarze składowiska odpadów komunalnych  

w Tarnowskich Górach – Rybnej przy ul. Laryszowskiej – na wniosek Remondis 

Tarnowskie Góry Sp. z o.o.  

   -  przesłano do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Katowicach, w celu 

rozpatrzenia zgodnie z właściwością, wniosek PHU „Olmet” Andrzej Oleś 

o wydanie decyzji dla przedsięwzięcia polegającego na budowie bocznicy 

kolejowej przy ul. Towarowej w Tarnowskich Górach, 
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  - wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji dla przedsięwzięcia 

polegającego na budowie Centralnej Oczyszczalni Ścieków w Tarnowskich 

Górach. 

♦ W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów wydano 5 decyzji, m.in. dla 

Fabryki Maszyn   i Urządzeń TAGOR na usunięcie 10 szt. drzew gat. topola 

euroamerykańska. 

Wszczęto 7 – postępowań w sprawie wydania zezwolenia na usunięcie drzew 

i krzewów. 

♦ W zakresie utrzymania terenów zielonych: 

- Park w Reptach - realizowano bieŜące prace porządkowe i pielęgnacyjne-głównie 

wyrób drewna     ze złamanych drzew i konarów.  

- Otrzymano dotację Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej   w Katowicach na dofinansowanie zadań zaplanowanych do realizacji 

w 2009r. w  Parku    w Reptach (obiekt zabytkowy) do kwoty 108.524,00zł, tj. 72,24% 

kosztów całkowitych    (kwalifikowanych). 

- W zakresie pielęgnacji i ścinania drzew na terenach zieleni miejskiej prowadzono 

cięcia    pielęgnacyjne - formujące korony drzew rosnących w pasach drogowych 

dróg miejskich –    ul. św. Katarzyny, Bondkowskiego,  Słoneczników, Al. Kwiatów, 

Piłsudskiego - 219 szt. drzew.   

          - W zakresie pielęgnacji niskiej zieleni miejskiej i konserwacji infrastruktury 

rozpoczęto wiosenne     prace porządkowe na zieleńcach i w parkach oraz 

przeprowadzono kontrolę techniczną urządzeń     zabawowych na placach zabaw.   

     ♦ W zakresie edukacji ekologicznej: 

W ramach realizacji Rocznego Programu Edukacji Ekologicznej dla Gminy 

Tarnowskie Góry na 2009 rok : 

1. Ogłoszono wspólnie z Zarządem Oddziału LOP konkurs dla szkół  

        podstawowych i gimnazjalnych „Znamy i stosujemy 100 sposobów oszczędnego  

        korzystania z dóbr środowiska naturalnego”,  

    2. Trwają przygotowania do przeprowadzenia cyklu warsztatów ekologicznych dla  

        dzieci i młodzieŜy pn. „Szukamy rady na odpady” oraz  Wystawy Plakatu  

        Ekologicznego organizowanego wraz ze Stowarzyszeniem     „Zielona Ziemia” . 

♦ W ramach realizacji III etapu Programu ONE pozyskano piątą transzę poŜyczki 

w kwocie  417.508,01 zł. Zrealizowano 21 z 47 inwestycji przewidzianych 

do realizacji w ramach  pozyskanej transzy poŜyczki.    
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♦ Przeprowadzono kontrolę ubezpieczenia obowiązkowego OC rolników z tytułu 

posiadania    gospodarstwa rolnego i ubezpieczenia budynków rolniczych 

wchodzących w skład gospodarstwa    rolnego. 

♦ Przyjęto 13 wniosków o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 

napędowego    wykorzystanego do produkcji rolnej. 

♦ W dniu 6.03.2009r. odbyło się Walne Zgromadzenie Członków Miejskiej Spółki 

Wodnej  w Tarnowskich Górach. 

♦ Opracowano dokumentację wykonania remontu drogi polnej od ul. Gliwickiej do 

ul. Staszica o dł.1200 m. 

♦ Opracowano i przesłano do Marszałka Województwa Śląskiego sprawozdanie 

z realizacji zadań    inwestycyjnych w zakresie gospodarki ściekowej w roku 2008 

w ramach Krajowego Programu    Oczyszczania Ścieków Komunalnych. 

♦ Opracowano sprawozdanie z realizacji Planu gospodarki odpadami dla miasta 

Tarnowskie Góry    za lata 2007-2008 oraz przedłoŜono je Zarządowi Powiatu. 

♦ Na wniosek Starostwa Powiatowego zaopiniowano pozytywnie program gospodarki 

odpadami    niebezpiecznymi wytwarzanymi przez : 

-) Górnośląskie Przedsiębiorstwo Wodociągów S.A z siedzibą w Katowicach,    

    w związku z działalnością Stacji Uzdatniania Wody Miedary w Tarnowskich   

    Górach –Opatowicach, przy ul. Polarnej . 

  ♦ Na wniosek Przewodniczącej Komisji Ochrony Środowiska i Funduszy 

Europejskich, Rodziny,  Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej, Pani Alicji 

Kosiby–Lesiak przekazano   przewodniczącemu rady miejskiej Panu Piotrowi 

Szczęsnemu kserokopię sprawozdania z badań poziomu hałasu emitowanego do 

środowiska z terenu torów ogólnego uŜytkowania zlokalizowanych w Tarnowskich 

Górach przy ul. Oświęcimskiej. Badania wykonane zostały na       wniosek Burmistrza 

Miasta przez Wojewódzką Inspekcję Ochrony Środowiska w Katowicach 

      Delegatura w Częstochowie w dniach 09.i 16.02.2009r. na terenie PKP CARGO 

S.A. Śląski       Zakład Spółki – Tarnowskie Góry, ul. Piłsudskiego 21. Wyniki badań 

przesłano takŜe do       przedstawicielki mieszkańców, Pani Stefanii Waleczko. 

♦ W związku z interwencją mieszkańca ul. Kamiennej w Tarnowskich Górach 

w sprawie    szkodliwego oddziaływania na środowisko i zdrowie stacji bazowych 

telefonii komórkowej    zlokalizowanych na terenie miasta, zwrócono się do 

Wojewódzkiej Inspekcji Ochrony    Środowiska w Katowicach-Delegatura 
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w Częstochowie z prośbą o przeprowadzenie w najbliŜszym czasie kompleksowych 

kontroli stacji bazowych na terenie Tarnowskich Gór, ze    szczególnym 

uwzględnieniem dotrzymywania dopuszczalnych poziomów 

pól  elektromagnetycznych w środowisku. 

   W pierwszej kolejności poproszono o skontrolowanie  obiektu zlokalizowanego przy 

ul. Gliwickiej ( stacja bazowa telefonii komórkowej Nr 2379 Nowe Repty 

zlokalizowana na działce o  nr ewidencyjnym 559/72, na rozbudowę której, na 

wniosek Polskiej Telefonii Komórkowej CENTERTEL Sp. z o.o. z siedzibą 

w Warszawie przy ul. Skierniewickiej 10a, została wydana decyzja Burmistrza Miasta 

o środowiskowych uwarunkowaniach (Decyzja nr Ś.7624-1-9/06  

z dnia 25.05.2006r.) 

 

Wydział Kultury i Promocji Miasta:  

1. Opracowanie miesięcznego wykazu imprez kulturalnych na marzec. 

2. Przygotowanie poleceń przelewu dotacji dla gminnych instytucji kultury. 

3. Opracowanie umów cywilno – prawnych dotyczących prowadzonej działalności. 

4. Przeprowadzenie otwartego konkursu ofert na realizację  w roku 2009 zadania 

publicznego     Gminy w dziedzinie kultury, udzielanie wyjaśnień stronom. 

5. Przygotowanie dokumentacji dotyczącej powierzenia Tarnogórskiemu Centrum 

Kultury     organizacji „Gwarków Tarnogórskich 2009”. 

6. Prowadzenie działań mających na celu wyłonienie tegorocznych laureatów 

Nagrody Burmistrza      Miasta za osiągnięcia w dziedzinie kultury. 

7. Współorganizacja I Ogólnopolskiego Turnieju Tańca o Puchar Burmistrza 

Tarnowskich Gór     „Mistral 2009”. 

8. Współorganizacja koncertu kameralnego Kwartetu Smyczkowego  „Four Strings”. 

9. Organizacja pobytu druŜyny koszykarskiej z partnerskiego miasta Kutna Hora, 

w związku  z turniejem koszykarskim „Przyjaciele Szymona kontra ich goście”. 

10. Przygotowanie wydawnictwa „Z Tarnogórskiego Ratusza”. 

11. Kompletowanie materiałów na temat obozu w Lasowicach. 

12. Przygotowywanie materiałów reklamowych do wydawnictwa GTL. 

13. Opracowanie materiałów reklamowych akcji prowadzonych przez Urząd Miejski – 

współpraca      z wydziałami Edukacji, Architektury, Inwestycji i Remontów, Biurem 

Strategii i Rozwoju      Miasta. 
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14. Przygotowanie dokumentacji projektowej dla Miejskie Biblioteki Publicznej 

w sprawie nadania imienia Bolesława Lubosza. 

15. BieŜąca obsługa finansowa – opracowywanie faktur, zleceń, zamówień. 

 

Wydział Finansowy:  

1. Księgowano wpłaty, przypisy i odpisy. 

2. Wystawiano zaświadczenia o niezaleganiu w podatkach. 

3. Wystawiano upomnienia.   

4. Wystawiano tytuły wykonawcze. 

5. Zwracano nadpłaty. 

6. Wystawiano kwity do kasy - około 5000 szt. 

7. Wystawiano postanowienia o zaliczeniu wpłat. 

8. Sprawdzano deklaracje DT-1 pod względem merytorycznym i rachunkowym. 

9. Zakładano kartoteki podatnikom w oparciu o otrzymane deklaracje oraz informacje 

otrzymane  z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach. 

10. Dokonywano przypisów na podstawie otrzymanych deklaracji. 

11. Zakładano nowe kartoteki podatnikom w oparciu o deklaracje oraz informacje 

otrzymane   z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach. 

12.Udzielano odpowiedzi na pisma podatników, sporządzano pisma do Urzędu 

Skarbowego o wycofanie, aktualizację tytułów wykonawczych lub zawieszenie 

postępowania egzekucyjnego. 

13. Przyjmowano wpłaty w kasie podatkowej –  około 5800 szt. 

14. Sprawdzano raporty kasowe. 

15. Rozliczano inkasentów opłaty targowej oraz inkasenta podatku od nieruchomości 

i podatku      rolnego. 

16. Wydawano bloczki opłaty targowej oraz kwitariusze, 

17. Wystawiano wezwania do uiszczenia opłaty skarbowej. 

18. Wydawano decyzje stwierdzające zwrot opłaty skarbowej. 

19. Sporządzano sprawozdanie z wykonania dochodów z tytułu podatków i opłat 

lokalnych za m-c      luty. 

20. Wydrukowano, opieczętowano i przygotowano do doręczania  –  około 1.000 

szt  decyzji  wymiarowych w podatku od nieruchomości, łącznym zobowiązaniu 

pienięŜnym oraz  w  podatku rolnym i leśnym - dla osób fizycznych 

zamiejscowych. 
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21. Wydano decyzje w sprawie umorzenia, rozłoŜenia na raty oraz odroczenia 

terminu płatności      podatku od nieruchomości, podatku rolnego oraz podatku od 

spadków i darowizn - dla osób      prawnych i fizycznych –  12 szt. 

22. Dokonano analizy do wniosków uznaniowych  – 10 szt. 

23. Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 90 szt.  

24. Wydano decyzje zmieniające i wymiarowe w podatku od nieruchomości, 

podatku rolnym  oraz łącznym zobowiązaniu pienięŜnym dla osób fizycznych – 90 

szt. 

25. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis 

– 16 szt. 

26. Wezwano podatników do złoŜenia informacji w sprawach podatkowych – 

100 szt.  

27. Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje 

podatkowe. 

28. Wprowadzano dane zawarte w składanych informacjach i deklaracjach 

podatkowych do   bazy komputerowej. 

29. Zakładano nowe kartoteki w ewidencji komputerowej w oparciu o złoŜone 

informacje  i deklaracje podatkowe.  

30. Dokonywano przypisów i odpisów podatku w oparciu o składane korekty 

deklaracji   podatkowych przez osoby prawne.  

31. Potwierdzano powierzchnię uŜytków rolnych we wnioskach o zwrot podatku 

akcyzowego  zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 

produkcji rolnej. 

32. Uzgodniono przypisy i odpisy za miesiąc luty 2009r. z Referatem Księgowości 

Podatkowej. 

33. Udzielano odpowiedzi na pisma podatników. 

34. Na bieŜąco przyjmowano i załatwiano interesantów – udzielano informacji 

i wyjaśnień.  

35. Przygotowano sprawozdania o udzielonej pomocy publicznej za  2008r. 

36. Przygotowano sprawozdanie o nie udzielonej pomocy publicznej w rolnictwie 

za miesiąc      marzec 2009r.   

37. Sporządzono projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie zmian w uchwale 

budŜetowej na 2009      rok oraz projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie 

rozpatrzenia sprawozdania z wykonania      budŜetu miasta Tarnowskie Góry za 
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2008 rok i absolutorium dla Burmistrza Miasta Tarnowskie      Góry za 2008 rok. 

38. Sporządzono 5 projektów zarządzeń Burmistrza Miasta w sprawie zmian 

w budŜecie i układzie  wykonawczym budŜetu miasta Tarnowskie Góry na 2009 rok 

oraz w sprawie harmonogramu      realizacji dochodów i wydatków budŜetu miasta na 

2009 rok. 

39. Zmiany wynikające z Zarządzeń wprowadzono do planu budŜetu na 2009 rok. 

40. Wprowadzono zmiany planu budŜetu wynikające z Zarządzeń do programu 

Bestia oraz   przesłano do RIO w Katowicach. 

41. Przesłano Informację o nieudzieleniu pomocy publicznej w rolnictwie lub 

rybołówstwie w lutym 2009 roku. 

42. Zebrano i zweryfikowano jednostkowe sprawozdania z jednostek budŜetowych za 

m-c luty      2009 r. 

43. Opracowano „Sprawozdanie z wykonania budŜetu miasta Tarnowskie Góry za 

2008 rok”. 

44. BieŜąca obsługa rad dzielnic w zakresie realizacji planu wydatków oraz 

przedkładanych do      zapłaty faktur. 

45. Obsługa kancelaryjna Wydziału Finansowego i Skarbnika Miasta. 

 

Urząd Stanu Cywilnego:  

1. Zarejestrowano: 

   130 – urodzeń noworodków 

     63 – zgonów 

       5 – małŜeństw konkordatowe 

     12 - małŜeństw cywilnych 

       5  –  małŜeństw umiejscowionych. 

2. Wpisano do ksi ąg stanu cywilnego: 

9 - orzeczeń o rozwiązaniu małŜeństwa przez rozwód 

     0 – postanowień o zaprzeczeniu ojcostwa.                                                                                                             

3. Wydano: 

      3 - decyzje o zmianie imion i nazwisk  

      2 – decyzje w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego   

 5 – decyzji o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego 

 1 – decyzja o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małŜeńskiego 

 10 – postanowień o przekazaniu podań według właściwości miejscowych 
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      7 – decyzji dotycząca wpisania treści zagranicznego aktu do polskich ksiąg. 

4. Przyjęto: 

 20 – oświadczeń o uznaniu dziecka 

 23 – zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małŜeństwa 

     807- podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego. 

5. Korespondencja zrealizowana w sprawach: 

55 – urodzeń 

11 – małŜeństw 

25 – zgonów 

  0 – konsularnych. 

6. Pracownicy USC odwiedzili 5  Jubilatów  obchodz ących 90 i wi ęcej lat Ŝycia. 

7. Wysłano  Ŝyczenia dla 23 Jubilatów obchodz ących 90 i wi ęcej lat  Ŝycia. 

                                                                                                                                                                                                                                                

Wydział Spraw Obywatelskich:  

Liczbowo /opracowane i wydane dokumenty/ sytuacja przedstawia się następująco:    

- przygotowano 498 wezwań osób podlegających kwalifikacji wojskowej, 

- wszczęto ogółem 27 postępowań w tym 22 w sprawach meldunkowych, 4 

w sprawach objętych    przepisami ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP, 

1 postępowanie w sprawie wydania    pozwolenia na zorganizowanie 

i przeprowadzenie zbiórki publicznej, 

- wydano ogółem 10 decyzji, w tym 8 w sprawach meldunkowych, 1 w oparciu 

o ustawę   o powszechnym obowiązku obrony RP, 1 w sprawie wydania pozwolenia 

na zorganizowanie   i przeprowadzenie zbiórki publicznej, 

- przyjęto 283 wnioski o wydanie dowodu osobistego i wydano z produkcji 330 

dowody osobiste  oraz dla wydanych dowodów przesłano do Urzędu Skarbowego 

przyjęte zgłoszenia   aktualizacyjne NIP, 

- objęto 32 osoby pomocą w sprawach załatwienia dowodu osobistego mieszkańców, 

- przyjęto 119 zgłoszeń o zmianach pobytu czasowego, 265 zgłoszeń o zmianach 

miejsca pobytu    stałego, 

- zameldowano 37 noworodków łącznie z wystąpieniem dla nich o nadanie numerów 

   ewidencyjnych PESEL, wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu  42 osoby  

   i wprowadzono dla 48 osób zmiany stanu cywilnego /małŜeństwa i rozwody/, 

- wydano 177 zaświadczeń w oparciu o przepisy ustawy o ewidencji ludności 

i dowodach  osobistych, 
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- przyjęto 132 wnioski o udostępnienie danych osobowych. 

                                                                      

Miejski O środek Pomocy Społecznej:  

1. Świadczenia pomocy społecznej: 

1. zarejestrowano  182 nowych wniosków o pomoc, 

2. wydano  1081 decyzji administracyjnych w sprawie pomocy społecznej, 

3. formy udzielonej pomocy: 

1. zasiłki stałe –  228  świadczeń, 

2. zasiłki okresowe –  373 świadczeń, 

3. zasiłki celowe –  337  świadczeń, 

4. zasiłki celowe specjalne –  175  świadczeń,  

5. w ramach realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie doŜywiania” 

udzielono: 

− zasiłków celowych na zakup Ŝywności –  413   świadczenia, 

− posiłków w szkołach –   502  dzieci 

− wyŜywienia w przedszkolach i Ŝłobkach –  134  dzieci 

− finansowano posiłki w Lunch Service –   52  osób, 

− finansowano posiłki w DDPS – 9  osób, 

− finansowano posiłki wraz z dowozem dla mieszkańców 

Noclegowni –   38  osób, 

6. finansowano pobyt  27 osób w domach pomocy społecznej. 

4. Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla 110 osób, w tym:  

   ♦ 107 osób korzystało z podstawowych usług opiekuńczych, 

   ♦   51 osób miało dostarczane posiłki do domu, 

   ♦     7 osób korzystało ze specjalistycznych usług opiekuńczych, w tym: 

      - 5 osób korzystało z usług rehabilitacyjnych, 

      - 2 osoby korzystały z porady psychologicznej. 
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2. Pomoc w ramach O środków  Wsparcia: 

 

Rodzaj placówki 
Ilość pensjonariuszy w okresie 

sprawozdawczym  

Dzienny Dom Pomocy 

Społecznej 
60 

Noclegownia 47 

Zespół Mieszkań Chronionych 63 

Dzienny Ośrodek Adaptacyjny 22 

 

3. Dodatki Mieszkaniowe: 

♦ przyjęto nowych wniosków  -  196 

♦ wydano decyzji administracyjnych  -  246 

♦ wypłacono świadczeń  -  1 021  na kwotę 164 009,04 zł.  

4. Dział Świadcze ń Rodzinnych: 

• wydano  230 decyzji,  

• wydano  54 zaświadczenia i pisma dotyczące świadczeń rodzinnych; 

• wypłacono świadczenia na kwotę 637 941,50 zł.  

 

 Liczba świadcze ń Liczba rodzin 

Zasiłki rodzinne z 

dodatkami 
4 715 1 606 

Świadczenia opieku ńcze 1 158 999 

 

5. Sekcja Funduszu Alimentacyjnego: 

♦ wydano 17 decyzji, 

♦ wydano 166 zaświadczeń i pism dotyczących funduszu alimentacyjnego, 

♦ wypłacono świadczenia na kwotę 124 485 zł. 
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Biuro Kontroli Wewn ętrznej:  

1. Sporządzono wnioski zawierające zalecenia pokontrolne dla Szkoły Podstawowej 

    Nr 5. 

2. Sporządzono wnioski zawierające zalecenia pokontrolne dla Przedszkola Nr 5. 

3. Sporządzono wnioski zawierające zalecenia pokontrolne dla śłobka Publicznego 

Nr 1. 

4. Sporządzono pismo dla Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 1 o braku 

konieczności wydania     zaleceń pokontrolnych. 

5. Przeprowadzono kontrole odcinkowe gospodarki finansowej i sporządzono 

protokoły dla  nw. jednostek organizacyjnych Gminy: 

- Szkoły Podstawowej Nr 11, 

- Przedszkola Nr 12, 

- Szkoły Podstawowej Nr 9, 

- Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 2. 

6. Sporządzono protokół z przeprowadzonej kontroli odcinkowej gospodarki 

finansowej w zakresie     wydatków w Zespole Szkolno-Przedszkolnym Nr 3. 

7. Przeprowadzono kontrolę odcinkową gospodarki finansowej w Przedszkolu Nr 24. 

8. Sporządzono 4 informacje do BIP-u o wynikach przeprowadzonych kontroli 

odcinkowych. 

 

Wydział Zarz ądzania Kryzysowego:  

1. W zakresie obrony cywilnej:  

♦ przeprowadzono odprawę szkoleniową z przedstawicielami podmiotów 

gospodarczych    (instytucji) na temat:  

   - „Wytycznych Burmistrza Miasta do realizacji zadań obrony cywilnej i zarządzania 

kryzysowego w 2009 roku”, 

   - powołano w Tarnowskich Górach „Zarządzeniem Nr 345/2009 Burmistrza Miasta - 

Szefa    Obrony Cywilnej z dnia  6 marca 2009r. formacje obrony cywilnej.......”, 

♦ zostały wysłane do Starosty Powiatowego  wnioski:  

- o wyróŜnienie  medalem „Za zasługi dla obronności kraju” pracowników 

realizujących zadania OC i obronne w mieście, 

- o przyznanie dotacji na realizację zadań obrony cywilnej na 2010 rok dla  

Gminy  Tarnowskie  Góry”;  
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♦ rozpoczęto procedury aktualizujące dokumentację obrony cywilnej Urzędu 

Miejskiego, placówek    oświatowych i podmiotów gospodarczych (instytucji). 

 

2. W zakresie spraw obronnych:  

♦ przeprowadzono aktualizację dokumentacji operacyjnej  Urzędu Miejskiego; 

♦ przedłuŜono terminu waŜności części niejawnej dokumentacji operacyjnej – 

informację przesłano      do WKU  Tarnowskie Góry i do Starostwa Powiatowego; 

♦ opiniowano wnioski o nadanie świadczeń osobistych o rzeczowych, 

zabezpieczających    funkcjonowanie Formacji Obrony Cywilnej w Gminie. 

3. W ramach zarz ądzania kryzysowego:  

♦ przekazano niezbędne dane do planów ratowniczych, instytucjom 

współdziałającym z Gminą; 

♦ uruchomiono procedury związane z aktualizacją   planów; 

- ochrony zabytków, 

- akcji jodowej; 

♦ uczestniczono w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; 

♦ monitorowano zagroŜenia, zdarzenia nadzwyczajne i inne sytuacje kryzysowe, 

zwłaszcza pod    kątem intensywnych opadów śniegu, zawiei i zamieci śnieŜnych. 

4. W zakresie wdra Ŝania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnot y”:  

♦ opracowano projekt Postanowienia Burmistrza Miasta w sprawie powołania 

Zespołu „Bezpieczne    Wspólnoty”. 

5. W zakresie bezpiecze ństwa imprez masowych:  

♦ bieŜąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych. 

6. W zakresie OSP:  

♦ bieŜące finansowanie działalności OSP. 

 

StraŜ Miejska:  

1. W okresie sprawozdawczym StraŜ Miejska  przeprowadziła 190 interwencji w tym 

113   w wyniku zgłoszeń mieszkańców. Interwencje dotyczyły głównie: 

♦ reagowania w przypadkach naruszenia przez właścicieli nieruchomości Ustawy 

i Regulaminu    utrzymania czystości i porządku w ramach akcji „Zima” dotyczących 

odśnieŜania chodników oraz    w pierwszej kolejności usuwania sopli i nawisów 

śnieŜnych – w tym zakresie współpracowano   z PSP poprzez zabezpieczenie takich 

miejsc na czas usuwania zagroŜeń, 
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♦ reagowania na wszelkie sprawy czystościowo – porządkowe, poprzez ujawnianie 

takich miejsc a następnie wzywanie ich właścicieli do zaprowadzenia porządku 

zgodnie z zapisami Ustawy   i Regulaminu utrzymania czystości i porządku, 

♦ reagowania na przypadki nie przestrzegania przez właścicieli psów obowiązków 

wynikających  z § 11 Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 

Tarnowskie Góry    (puszczanie psów „samopas”, nie usuwanie po nich 

zanieczyszczeń). 

2. NałoŜono 6 mandatów na kwotę 500,00 z następujących wykroczeń: 

♦ przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji (art. 92 § 1, 97 KW) 

♦ przeciwko urządzeniom uŜytku publicznego (art. 145 KW) 

♦ przeciwko ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (art. 10 ust. 2) 

♦ przeciwko ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 

(art. 431 ust.1). 

3. Skierowano 2 sprawy do Sądu Rejonowego Wydziału VI Grodzkiego 

w Tarnowskich Górach. 

4. W tym okresie odbyło się 12 słuŜb z Policją: 

♦ 9 z funkcjonariuszami wydziału prewencji 

♦ 3 z funkcjonariuszami rewiru dzielnicowych. 

 

Miejski Zarz ąd Ulic i Mostów:  

 

Ogłoszono przetargi na nast ępujące zadania : 

-  Ponowne ogłoszenie przetargu na remont obiektu mostowego – kładka dla 

pieszych w ciągu ul.  Dąbrowskiego w Tarnowskich Górach; 

-  Przebudowa ul. Donieckiej II etap w Tarnowskich Górach; 

-  Wykonanie dokumentacji projektowej na budowę  chodnika w ul. Szczęść BoŜe 

w Tarnowskich Górach. 

 

Rozstrzygni ęto przetargi na nast ępujące zadania:  

- BieŜące utrzymanie nawierzchni jezdni i chodników dróg gminnych na terenie 

Gminy Tarnowskie  Góry;  

- BieŜące utrzymanie oznakowania pionowego i poziomego dróg gminnych na terenie 

Gminy  Tarnowskie Góry; 

-  Remont ul. Św. Katarzyny w Tarnowskich Górach; 
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-  Remont ul. Bałkańskiej w Tarnowskich Górach. 

 

Uniewa Ŝniono przetarg na nast ępujące zadanie:  

- Remont obiektu mostowego – kładka dla pieszych w ciągu ul. Dąbrowskiego 

w Tarnowskich    Górach; (Oferta przekraczała o 150.000,- zł środki finansowe  

przeznaczonych na to zadanie w budŜecie     miasta). 

 

W ramach bie Ŝącego utrzymania jezdni i chodników wykonano:  

- bieŜące utrzymanie oznakowania pionowego w ulicach  : Leśna, 

Ściegiennego, 3-go Maja, K.Miarki, Hutnicza, Skośna, Rudna, Opatowicka,  

- remont fragmentów chodników w ci ągu ulic : Bałkańska, Litewska 

(w trakcie), 

- bieŜące zabezpieczenie ubytków w nawierzchniach jezdni p oprzez 

zasypanie ich ŜuŜlem wielkopiecowym, 

- wprowadzenie zmian w organizacji ruchu : 

● ustawienie znaku A-7 ‘ustąp pierwszeństwa” na ul. Reja w rejonie 

skrzyŜowania z ul. Grodzką w Tarnowskich Górach, 

● podwieszenie pod znakiem B-18 ‘zakaz wjazdu pojazdów o rzeczywistej 

masie ponad 2,5 t” tabliczki T-22 „nie dotyczy autobusów komunikacji 

pasaŜerskiej”. 

 

W ramach bie Ŝącej działalno ści Miejskiego Zarz ądu Ulic i Mostów : 

- prowadzenie bieŜących przeglądów stanu technicznego ulic, 

- sporządzanie stosownych protokołów, 

- prowadzenie bieŜącej korespondencji, 

- przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców, 

- wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych, 

- wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego,  

- wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów. 
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Wydział Organizacyjny:  

 

1. W związku z zarządzonymi na dzień 7 czerwca 2009r. wyborami posłów do 

Parlamentu     Europejskiego, rozpoczęto czynności wyborcze, zgodnie 

z kalendarzem wyborczym, tj. 

− opracowano projekty uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) utworzenia stałych obwodów głosowania oraz określenia ich granic i numerów, 

2) utworzenia obwodów głosowania w szpitalach,  zakładach pomocy społecznej 

i areszcie śledczym, ich granic i numerów oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych, 

− rozplakatowano na terenie miasta Tarnowskie Góry obwieszczenia Państwowej 

Komisji Wyborczej z dnia 10 marca 2009r. o zarządzeniu przez Prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej wyborów posłów do Parlamentu Europejskiego oraz 

o okręgach wyborczych i siedzibach okręgowych komisji wyborczych. 

 

 

Wydział Administracyjno-Gospodarczy:  

1. Przygotowywanie wniosków o wszczęcie postępowań przetargowych. 

2. Przygotowanie umów, zamówień i zleceń związanych z działalnością Wydziału. 

 

Pełnomocnik Burmistrza Miasta d/s Organizacji Pozar ządowych - Joanna 

GROS przedstawiła sprawozdanie z współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

 

Kierownik Miejskiego Zarz ądu Ulic i Mostów Radosław CZAJKA przedstawił 

studium ruchu jednokierunkowego w Tarnowskich Górach.  

Charakter analizowanego obszaru 

• Analizowany obszar to ścisłe centrum miasta pełniące funkcje mieszkaniowe, 

usługowe oraz handlowe. 

•  Większość ulic wewnątrz obszaru charakteryzuje się wąskim    przekrojem 

w przedziale 4 do 7m, natomiast na ulicach stanowiących ramę obszaru, 

szerokości jezdni dochodzą do 10m.  

• Główna ulica handlowa (ul. Krakowska) wraz z reprezentacyjnym Rynkiem 

i przylegającymi uliczkami została wyłączona z ruchu kołowego, za wyjątkiem 
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pojazdów dopuszczonych na specjalnych zasadach (mieszkańcy oraz 

dostawcy w wyznaczonych godzinach).  

• Na ok. 70% ulic występuje jeden kierunek ruchu. 

• Pomimo przebiegu dwóch dróg krajowych przez miasto, dzięki istnieniu 

obwodnicy łączącej wszystkie drogi wlotowe (co jest rzadko spotykanym 

przypadkiem w Polsce), przepustowość ulic i skrzyŜowań w centrum nie jest 

przekroczona.  

• W godzinach szczytowych występują miejscowe utrudnienia w ruchu, 

szczególnie w okolicy skrzyŜowań w ciągu ulic Piłsudskiego – Bytomska 

 

Badania nat ęŜeń ruchu 

• Badania natęŜeń ruchu drogowego zostały wykonane w dniu 18 listopada 

2008 roku (wtorek). Pomiary przeprowadzono z zastosowaniem manualnych 

metod pomiarowych, poprzez zaznaczenie przez obserwatora na godzinowej 

karcie pomiarowej numeru rejestracyjnego (numery posłuŜyły do wykonania 

modelu rozkładu ruchu na sieci ulic w centrum w dalszej części opracowania) 

oraz rodzaju kaŜdego pojazdu przejeŜdŜającego/przekraczającego badany 

przekrój. 

• Badania na poszczególnych ulicach zostały wykonane w godzinach 14:00 – 

16:30,wyniki obserwacji były notowane z dokładnością do 15 minut. 
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Analizując poniŜsze wyniki widać wyraźnie, przepustowość ulic i skrzyŜowań 

w centrum nie jest przekroczona. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

33 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

34 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

35 

 

Badania warunków ruchu 

• Badania warunków ruchu zostały przeprowadzone na wszystkich drogach 

znajdujących się w obrębie obszaru objętego analizą. Na kaŜdej ulicy (poza 

wyłączonymi z ruchu kołowego) wykonano kontrolny pomiar prędkości 

rozwijanych przez kierowców w celu skontrolowania przestrzegania przez nich 

przepisów ruchu drogowego ograniczeń prędkości 

• Tylko w przypadku jednej ulicy – Wyspiańskiego występują znaczne 

przekroczenia dozwolonej prędkości – nawet o 50%, a średnia prędkość 

dochodzi prawie do 60 km/h.  

• Na pozostałych odcinkach dozwolone prędkości są przekraczane 

sporadycznie, a średnie wartości nie wykraczają poza istniejące ograniczenia. 

• Na ulicach w ścisłym centrum miasta średnie prędkości rozwijane przez 

kierowców nie przekraczają 25 km/h. 

• Na wszystkich badanych odcinkach ruch odbywa się w sposób płynny, 

a kongestia praktycznie nie występuje. 
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Analiza parkowania 

Analizowany obszar to w przewaŜającej części teren zabudowany. Zakres analizy 

obejmuje obszar ograniczony następującymi ulicami: Opolską, Powstańców 

Śląskich,Styczyńskiego, Pokoju, Sienkiewicza, Piłsudskiego, Bytomską, Legionów, 

Gliwicką Wyszyńskiego, Wyspiańskiego. Ulice te tworzą strefę ruchu uspokojonego, 

wynikająca z charakteru ulic (długość, szerokość, organizacja ruchu), o czym 

świadczą prędkości rozwijane przez kierowców – w ścisłym centrum średnio około 25 

km/h (co wynika z analizy ruchu). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dla potrzeb obsługi zmotoryzowanych mieszkańców zlokalizowano 230 miejsc 

postojowych na parkingach płatnych oraz około 1100 miejsc na układzie ulicznym 

wraz z przylegającymi placami (na 59 ulicach badanego obszaru). 

Współczynnik parkingowy dla lokali mieszkalnych jest na poziomie ok. 0,35. 

Współczynnik ten charakteryzuje ilość miejsc parkingowych do ilości lokali 

mieszkalnych. 
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Z powyŜszego współczynnika wynika, Ŝe do jednego lokalu mieszkalnego średnio 

przyporządkowane jest 0,35 miejsca parkingowego. Biorąc pod uwagę, Ŝe istnieje 

znaczna ilość miejsc niezidentyfikowanych a zlokalizowanych na podwórkach 

i prywatnych posesjach, moŜna załoŜyć, Ŝe współczynnik ten jest zbliŜony do 0,4. 

Pomimo duŜego współczynnika miejsc parkingowych w odniesieniu do lokali 

mieszkalnych na analizowanym obszarze występuje wiele instytucji uŜyteczności 

publicznej generujących potrzeby parkingowe zwłaszcza w części wschodniej 

występuje w pewnych godzinach. 

Wynikiem niskiego współczynnika (w godzinach szczytu) parkingowego jest 

nagminne parkowanie w miejscach do tego celu nieprzystosowanych. Podczas 

inwentaryzacji odnotowano znaczną ilość pojazdów parkuj ących poza parkingami 

(trawniki, pobocza, ulice). Rozwój motoryzacji, a co za tym idzie w szybkim 

tempie zwiększająca się ilość pojazdów samochodowych, wymaga zapewnienia 

miejsc parkingowych jako element poprawy komfortu i bezpieczeństwa 

mieszkańców. 

W Tarnowskich Górach na obszarze Śródmieścia moŜna zaobserwować 

stopniowe wypełnianie się parkingów od godziny 9:00 do 11:00. W późniejszym 

okresie liczba parkujących utrzymuje się praktycznie na niezmienionym poziomie 

i oscyluje wokół wartości 850 – 950 parkujących na godzinę. W godzinach późno 

popołudniwoch liczba parkujących wynosi ok. 750 pojazdów.  

Nie moŜna wyznaczyć jednoznacznie okresu szczytowego dla popytu na potrzeby 

parkingowe, a badane zapotrzebowanie utrzymuje się na zbliŜonym poziomie. Na 

podstawie wyników badań moŜna zaobserwować praktycznie stałe 

zapotrzebowanie na miejsca postojowe po wschodniej stronie centrum miasta 

(okolice ulic: Kaczyniec, świrki i Wigury, Piastowskiej i Stalmacha) i oscyluje na 

poziomie blisko 100%. 

W trakcie analizy parkowania w Śródmieściu miasta Tarnowskie Góry określono: 

a) Chłonność parkingową rozumianą jako największą liczbę pojazdów parkujących 

w ciągu okresu pomiarowego na poziomie – ok. 950 pojazdów. 

b) Szacowane rezerwy miejsc postojowych określone na podstawie wizji lokalnej, 

odnoszące się do przestrzeni publicznej (nie uwzględniające parkingów prywatnych), 

określono na poziomie ok. 15 – 20% z wyłączeniem ulic Kaczyniec, świrki i Wigury, 

Piastowskiej, Stalmacha, Miarki, Tylnej 
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c) Rotacja jako stopień wykorzystania tego samego miejsca przez samochody. 

Parametr ten został wyznaczony dla całkowitej liczby pojazdów przyjeŜdŜających 

i parkujących w badanym obszarze w odniesieniu do obliczonej chłonności jest na 

poziomie około 4. 

d) Czas pozostawienia pojazdu w badanym okresie – w przypadku badanego 

obszaru i udziału przedziałów czasowych moŜna zaobserwować wspólna tendencję 

dla całego obszaru odnosząca się do udziału czasu parkowania w centrum 

Śródmieścia. Badania wykazały przewagę parkowania krótkoterminowego (poniŜej 

50 minut) oscyluje na poziomie ok. 75% – 80% ogółu parkujących. W przypadku 

dłuŜszego przedziału powyŜej 90 minut udział ten waha się pomiędzy 11% - 16%. 

Największa liczba miejsc dla parkujących pojazdów samochodowych zlokalizowana 

jest przy ul. Zamkowej, Staropolskiej, Piastowskiej, oraz w okolicy placu świrki 

i Wigury. 

 

Bilans miejsc parkingowych po wprowadzeniu proponow anych zmian 

w organizacji ruchu  

Podstawowym kryterium analizy ilości miejsc parkingowych było zachowanie 

wystarczającej szerokości dla ruchu pieszych na chodnikach, przy czym nie zawsze 

oznacza to przepisowe 1,5m. 

W związku z brakiem problemów z przejazdem ulicami wewnątrz analizowanej strefy, 

zwłaszcza w odniesieniu do blokowania przejazdów przez parkujące samochody 

wykonawca nie proponuje likwidacji miejsc parkingowych. Jedynie z uwagi na 

nieprzepisowe parkowanie proponuje się zamontowanie urządzeń bezpieczeństwa 

ruchu, wymuszających na kierowcach prawidłowe zachowania w strefie 

śródmiejskiej. 

W całym analizowanym obszarze szacunkowa liczba miejsc parkingowych (nie 

płatnych) po wprowadzeniu zmian związanych z nową organizacją ruchu wynosi: 

1260. 
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Zwiększenie na ulicach : Kaczyniec , Miarki , Piastowsk a , Sobieskiego  

Analiza napełnienia miejsc parkingowych oraz bilansu tych miejsc wskazuje 

następujące obszary, w których występują wyraźne kłopoty z parkowaniem: 

1. ulica świrki i Wigury wraz z obszarem Placu świrki i Wigury, 

2. ulicy Kaczyniec oraz Karola Miarki, 

3. ulicy Piastowskiej, 

4. ulicy J. Piłsudskiego, 

5. oraz ulic Tylnej, Krakowskiej i Stalmacha. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Koncepcja organizacji ruchu drogowego dla systemu u lic jednokierunkowych. 
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Przedstawione powyŜej warianty poddano ocenie wielokryterialnej obejmującej 

wpływ zastosowanych rozwiązań w obszarze objętym studium na: 

· poprawę płynności ruchu, 

· poprawę bezpieczeństwa ruchu drogowego, 

· zwiększenie ilości miejsc postojowych, 

·zmniejszenie potoków ruchu tranzytowego i przeniesienie ich na obwodnicę 

tarnogórską, ograniczenie dostępu do ścisłego centrum zabytkowego, przy załoŜeniu 

pozostawienia istniejącej sieci ulic oraz ich geometrii z dopuszczeniem drobnych 

korekt nie wymagających duŜych nakładów finansowych. Ograniczenie dostępu do 

ścisłego centrum zabytkowego, przy załoŜeniu pozostawienia istniejącej sieci ulic 

oraz ich geometrii z dopuszczeniem drobnych korekt nie wymagających duŜych 

nakładów finansowych. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

41 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

42 

 

Po przeanalizowaniu trzech wariantów i poddaniu ich ocenie wielokryterialnej, jako 

wariant rekomendowany, dla którego przedstawia się propozycję zmian w organizacji 

ruchu, wskazuje się wariant 2. Za takim wyborem przemawiaj ą kryteria: poprawy 

bezpiecze ństwa ruchu drogowego, zwiększenia ilości miejsc postojowych oraz 

zmniejszenia potoków ruchu tranzytowego. Pozyskane miejsca parkingowe na 

ul. Sobieskiego w ilości około 75 mogą posłuŜyć zarówno do obsługi Rynku 

i ul. Krakowskiej jak równieŜ Sądu Rejonowego zlokalizowanego przy ul. Opolskiej. 

Zmiana organizacji parkowania na ul. Piastowskiej, Kaczyniec i Miarki zwiększy 

ofertę parkingową po południowej stronie ul. Krakowskiej. 

Zawierające się w wariancie 2 zmiany w organizacji ruchu na skrzyŜowaniach 

ul. Sobieskiego i Opolskiej oraz Bytomskiej z Piastowską (wskazanych w analizie 

poziomu bezpieczeństwa jako „czarne punkty”) wpłyną na poprawę bezpieczeństwa 

uŜytkowników, z uwagi na zamknięcie wlotów i redukcję liczby punktów kolizji 

Za odrzuceniem wariantu pierwszego przemawiają przede wszystkim: 

· nie przekroczona przepustowość ulic na której rozwaŜano jeden kierunek ruchu, 

· zaspokojony obecnie popyt na miejsca parkingowe na większości z tych ulic, 

· konieczność wprowadzenia zmian w marszrutach komunikacji zbiorowej, 

· najwyŜsze koszty wprowadzenia wariantu, 

· brak jednoznacznych dowodów na eliminację ruchu tranzytowego, 

Wariant trzeci, określony jako minimalny, nie spełnia kryterium ograniczenia potoków 

ruchu tranzytowego, jak równieŜ nie zwiększa ilości miejsc postojowych we 

wszystkich obszarach o podwyŜszonym popycie. 

 

Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY poprosił Burmistrza Miasta 

o przekazanie przedstawionych materiałów do Biura Rady Miejskiej. Następnie 

zaproponował, aby przedmiotowe sprawozdanie zostało zadekretowane do Komisji 

BUDśETU I FIANSÓW, Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA oraz 

Komisji BEZPIECZEŃSTWA I PORZĄDKU PRANEGO. Jednocześnie dodał: 

„planuję spotkanie z Komendantem Policji w Tarnowskich Górach, poniewaŜ 

mieszkańcy zgłaszają, Ŝe samochody cięŜarowe z obcymi rejestracjami, wjeŜdŜają 

do Centrum Miasta.” 
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Ad. 4  

Kolejnym punktem porządku obrad jest skarga na Działalność Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej.  

 

Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY przedstawił sprawę skargi na 

Działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej złoŜonej przez Pana Marka 

MÓL. 

Następnie Przewodnicz ący  zaproponował wniosek o odrzucenie przedmiotowej 

skargi. 

 

Dyskusja:  

Radny Franciszek NOWAK : „w myśl procedury, prawidłowym jest, Ŝe Pan 

Przewodniczący podaje sprawę pod rozwagę Radzie Miejskiej. Podejrzewam, Ŝe 

zgodnie z prawem, nie moŜna odrzucić skargi w całości. Sprawa ta powinna być 

badana przez Komisję REWIZYJNĄ. Mieliśmy trzy lata spokoju, z tego rodzaju 

sprawami, ze strony tego Pana. Analizowałem cały dokument, który Radni otrzymali 

do wglądu. Sprawa powinna być rozpatrzona przez Radę Miejską w Tarnowskich 

Górach. Rada sama sobie tworzy problemy, poprzez pozwalanie na pewne rzeczy 

osobie skarŜącej. Ośmiela to do dalszych działań, powodujących kolejne skargi. 

Włos się na głowie jeŜy,  Ŝe Rada Miejska musi się takimi sprawami zajmować.” 

 

Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY: „ bardzo staranne analizowałem 

sprawę, dlatego sformułowałem taki wniosek.” 

 

Radny Krzysztof SZNAJDER : „JeŜeli chodzi o postępowanie ze skargą, to istnieje 

moŜliwość podjęcia uchwały o odrzuceniu skargi lub podjęcia wniosku o skierowanie 

skargi do Komisji. SkarŜyć kaŜdy moŜe. Będziemy się stale tymi problemami 

zajmować. SkarŜący nie podał nowych okoliczności, są to tylko narzekania, które 

zostały juŜ wcześniej Radzie Miejskiej przedstawione. Podobnie skarga Pana Witka 

była juŜ rozpatrywana przez Radę, jednak Pan Witek nadal przychodzi do Pana 

Przewodniczącego i podejrzewam, Ŝe w niedługim czasie skieruje kolejną skargę. 

Komisja REWIZYJNA od dłuŜszego czasu zajmuje się tylko skargami, a przecieŜ 

w planie pracy ma wiele innych zadań. Popieram wniosek Przewodniczącego Rady 

Miejskiej.” 
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Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY zwrócił się o opinię Radcy 

Prawnego, czy Rada Miejska moŜe odrzucić w dniu dzisiejszym przedmiotową 

skargę. 

 

Radca Prawny Dariusz LETKIEWICZ: „ jeŜeli stan faktyczny nie odbiega od stanu 

faktycznego skargi, poprzednio odrzuconej przez Radę Miejską, to moim zdaniem 

Rada Miejska moŜe podjąć uchwałę zwykłą o odrzuceniu tej skargi. Nie widzę 

konieczności ponownego rozpoznania tej skargi.” 

 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH : „do uchwały zwykłej winno być dołączone 

uzasadnienie. Tym uzasadnieniem moŜe być wypowiedź Pana Przewodniczącego.” 

 

Radny Stanisław KOWOLIK : „proszę sformułować problem, który będzie poddany 

głosowaniu. Przewodniczący Rady Miejskiej składa wniosek o odrzucenie skargi, 

stwierdzając, Ŝe nie ma materii do przekazania jej Komisji REWIZYJNEJ.”  

 

Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY ogłosił  pięciominutową przerwę. 

 

Po przerwie: 

 

Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY poinformował, iŜ po analizie 

wszystkich materiałów dotyczących skargi Pana MÓL, proponuje przyjęcie uchwały 

w sprawie podtrzymania stanowiska Rady Miejskiej zawartego w Uchwałach 

Nr IV/30/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 20 grudnia 2006r., 

Nr LXV/557/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 6 września 2006r. 

oraz Nr LXIII/532/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 7 czerwca 

2006r. 

 

Radca Prawny Maciej HONIEK  przedstawił uzasadnienie powyŜszego projektu 

uchwały.  

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji Przewodnicz ący  poddał pod 

głosowanie zaproponowany projekt uchwały.  
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 21 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska jednogłośnie podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/435/2009 w sprawie 

podtrzymania stanowiska Rady Miejskiej zawartego w Uchwałach Nr IV/30/2006 

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 20 grudn ia 2006r ., 

Nr LXV/557/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach  z dnia 6 wrze śnia 2006r. 

oraz Nr LXIII/532/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich  Górach z dnia 7 czerwca 

2006r. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Dyrektor Miejskiego O środka Pomocy Społecznej  Urszula KARASI ŃSKA  

przedstawiła działania jakie zostały podjęte przez MOPS w sprawie skargi 

Towarzystwa Pomocy Społecznej im. Św. Brata Alberta w Jeleniej Górze. „Na terenie 

Jeleniej Góry przebywa osoba, która ostatnie miejsce zameldowania  miała na 

terenie Tarnowskich Gór. Osoba ta zwróciła się do Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Jeleniej Górze, z wnioskiem skierowanym do Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Tarnowskich Górach o pokrycie kosztów pobytu w schronisku. Wniosek ten został 

przekazany do Tarnowskich Gór. Osoba ta, od ponad 20 lat nie przebywa na terenie 

Tarnowskich Gór. Miejscem zamieszkania tej osoby jest Jelenia Góra zgodnie z art. 

25 Kodeksu Cywilnego (rejestracja w Urzędzie Pracy, tam przez wiele lat pracowała, 

równieŜ jako wolontariusz, tam równieŜ złoŜyła swój wniosek do ZUS o naliczenie 

kapitału początkowego).  Do sierpnia 2008r.  była zameldowania w Jeleniej Górze na 

pobyt czasowy. Ośrodek Pomocy Społecznej w Tarnowskich Górach odjął działania 

w sprawie wyjaśnienia całej sprawy (zwrócono się do Wydziału Spraw 

Obywatelskich, podjęto rozmowy ze Schroniskiem im. Św. Brata Alberta, oraz 

przeprowadzono wywiad środowiskowy w miejscu ostatniego stałego zameldowania 

tej osoby). Po analizie sytuacji skonsultowano sprawę z Radcą Prawnym oraz 

przeanalizowano wyroki NSA w tego typu sprawach (…), a następnie skierowano 

sprawę na drogę sporu kompetencyjnego.” 

 

Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY złoŜył Ŝyczenia urodzinowe oraz 

wręczył drobne pamiątki solenizantom, obchodzącym urodziny w miesiącu marcu tj. 

Panu Radnemu Janowi HANH, Panu Radnemu Kazimierzowi SZCZERBA, Panu 
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Radnemu Przemysławowi OLEŚ, Panu Radnemu Markowi JAWORSKIEMU oraz 

Panu Radnemu Ewaldowi OPUCHLIK.  

 

Ad. 5  

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budŜetowej na 2009 rok. 

 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH  przedstawił autopoprawkę do przedmiotowego 

projektu uchwały. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału 

Finansowego JAN GARDY.  

 

Przewodnicz ący Komisji BUD śETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA 

poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały 

bez autopoprawki. 

 

Przewodnicz ący Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek 

PORADA poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały bez autopoprawki. 

 

Dyskusja:  

Radny Stanisław KOWOLIK : „jest takie ciekawe porzekadło: kto szybko daje dwa 

razy daje. Myślę, Ŝe Pan Burmistrz w tym projekcie uchwały je zrealizował. Cieszę 

się, Ŝe to porzekadło pomogłem Panu pomóc zrealizować, mając na uwadze 

kategorię osób niedowidzących i niewidomych, które z powodu braku dotacji na 

cyfryzację, zostałyby pozbawione uczestnictwa w tym, co wydaje się wymiarem 

cywilizacji tj. informatyki. Chciałbym zapewnić, Ŝe wniosek o dotację, będzie pilotował 

Pan Poseł SZARAMA i z pewnością te pół miliona zł do budŜetu gminy wpłynie. 

Kolejnym tematem jest decyzja Pana Burmistrza dot. przekazania miliona złotych 

z MTBS na dofinansowanie zadania budowa wielofunkcyjnego boiska na Osiedlu 

Przyjaźń przy Publicznym Gimnazjum Nr 4. Wiemy, Ŝe w terenie ta inwestycja 

przedstawia niezbyt konstruktywny widok. Z moich rozmów z Panem Naczelnikiem 

Franciszkiem PAŚMIONKĄ, wynika, Ŝe uda się to zadanie wykonać do września br. 
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Wszystko na to wskazuje, Ŝe z tego boiska będą mogły korzystać grupy młodzieŜy 

z tej szkoły, a takŜe z innych Dzielnic. (…)” 

 

Radny Marek PORADA : „odnośnie Gimnazjum Nr 4, w dniu dzisiejszym mamy 

przekazać milion złotych na infrastrukturę sportową związaną z budową boiska. 

W Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na kolejną inwestycję przewidzianą na terenie 

tego Gimnazjum przewidziano kolejny milion złotych. Lokujemy środki w placówkę 

oświatową, która boryka się z pewnymi problemami. Projekt planu miejscowego 

przewiduje wokół terenu Gimnazjum otwarcie terenów na budowę jednorodzinną. 

UwaŜam, Ŝe istnieje domniemanie, Ŝe ta placówka oświatowa zapełni się dziećmi, 

dlatego inwestycje, które nas czekają, to dobre inwestycje. To, co mnie niepokoi, to 

fakt samej infrastruktury sportowej. Ile będzie wynosić budowa infrastruktury 

sportowej w tym rejonie? Kwota, którą dzisiaj uchwalamy to kwota prawie 1,5 mln 

złotych, zostanie za to wykonanie boisko sportowe, ogrodzenie, ścieŜki 

komunikacyjne oraz zabezpieczenie boiska. Budzi mój niepokój brak planów budowy 

systemu oświetlenia na tym boisku. Byłbym przychylny budowie oświetlenia 

w pierwszym etapie budowy boiska. Chciałbym równieŜ zwrócić uwagę na koszty 

utrzymania boiska. Utrzymanie Orlika to koszt dochodzący do 150 tys. zł. (…) 

Kolejna moja uwaga: boisko przy Gimnazjum Nr 4 powinno być boiskiem 

wielofunkcyjnym. Czy to boisko takim będzie?” 

 

Radny Krzysztof SZNAJDER : „z zadowoleniem przyjmuję autopoprawkę do 

projektu uchwały, w którym przeznaczono środki na potrzeby osób niedowidzących. 

UwaŜam, Ŝe jest to jedna z ciekawszych inwestycji. Kolejną sprawą jest przekazanie 

środków na budowę boiska przy ul. Janasa. Dobrze byłoby, gdyby środki 

z budownictwa, były przeznaczone na budownictwo. Takie moŜliwości są… Myślę, Ŝe 

o tym Pan Burmistrz pamięta. Zaniechanie robót na tym etapie budowy przy 

Gimnazjum Nr 4 doprowadziłoby do zniszczenia tego, co zostało zrobione, uwaŜam 

ze słusznym jest przekazanie środków na budowę boiska. Czy stać będzie Gminę, 

aby w przyszłych latach przekazać środki na inwestycje związane z budową obiektów 

sportowych? Będę głosował za tym projektem uchwały. (…) Kolejną sprawą jest 

dofinansowanie do TCK na XXII makaty, czy są to makaty, które juŜ były, czy 

makaty, które dopiero będą?” 
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Radny Marek JAWORSKI : „trudno się negatywnie wypowiadać, kiedy przekazywany 

jest milion złotych na budowę boiska. W kontekście dyskusji, która prowadzona jest 

od początku kadencji, uwaŜam, Ŝe lepszym rozwiązaniem jest budowa zamkniętego 

obiektu sportowego. Wystarczy popatrzeć na boisko Orlik wybudowane przez Powiat. 

Sześć miesięcy to boisko nie było wykorzystane z powodu zimy. MoŜemy liczyć na 

to, Ŝe obiekt nie będzie w pełni wykorzystany. Proces dydaktyczny, teŜ nie będzie 

w pełni prowadzony przez miesiące wakacyjne. Powinno się próbować zastanowić 

nad rozbudową infrastruktury, aby zmienić sytuację, w której dwie grupy lekcyjne 

ćwiczą na jednej sali. Zgadzam się z tym, iŜ naleŜy wykonać całościowo inwestycję 

w Gimnazjum Nr 2, wykonanie oświetlenia jest konieczne, w związku z tym, Ŝe 

o godzinie 18.00 robi się ciemno, a młodzieŜ chce dalej trenować. Kolejna sprawa to 

rozbudowa systemu monitorującego szkoły, który pozwoli na obniŜenie kosztów 

utrzymania nadzorowania boiska. Powiat nie zadbał o monitoring, co skutkuje tym, Ŝe 

obecnie na Orliku jest prowadzony całodobowy nadzór, poniewaŜ pojawiły się 

przypadki włamania. Istotne jest to, aby do godzin wieczornych, była osoba, która 

będzie odpowiadała za uŜytkowanie tego obiektu. Myślę Panie Burmistrzu, Ŝe 

wielofunkcyjność tego obiektu, to rzecz podstawowa. Nie moŜemy pozwolić na 

realizację tego zadania w takiej kwocie na budowę boiska tylko do hokeja na trawie… 

Poprawa infrastruktury - być moŜe Gimnazjum Nr 4 stanie się bazą do rozwoju szkoły 

sportowej w przyszłości z zapleczem hotelowym, czy moŜliwością wynajmu obiektów 

sportowych w okresie wakacyjnym, co moŜe pomóc osiągnąć dodatkowe dochody.” 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI w odpowiedzi na pytania 

udzielił następujące wyjaśnienia: 

•  budowa boiska do hokeja na trawie jest realizacją inwestycji zaplanowanej w 2005r. 

Tak długi okres jej realizacji jest związany z moŜliwością pozyskania funduszy 

zewnętrznych (konkurs w Regionalnym Programie Operacyjnym). PoniewaŜ szanse 

pozyskania tych funduszy są bardzo niskie, Burmistrz Miasta podjął kroki w kierunku 

wykonania boiska z funduszy gminnych, etapując jego budowę. W pierwszym etapie 

budowy tj. do jesieni bieŜącego roku będzie wykonana płyta boiska, urządzenia 

sportowe oraz ogrodzenie boiska tzw. piłkołapy. Gmina w dalszym etapie budowy 

będzie dąŜyła do zainstalowania oświetlenia na tym boisku. Ww wrześniu br. będzie 

składany wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie dokończenia 
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robót. Boisko będzie wielofunkcyjne (zastrzeŜeniem jest brak moŜliwości gry 

w butach tzw. korkach).  

• w Dzielnicy Strzybnica planowana jest budowa Orlika przy Szkole Podstawowej 

Nr 13. Koszt utrzymania tego boiska składa się na zatrudnienie instruktora oraz 

uzupełnianie w ramach potrzeb granulatu stanowiącego podłoŜe boiska. Istnieje 

moŜliwość zainstalowania monitoringu na terenie Publicznego Gimnazjum Nr 4.  

• MTBS będzie nadal ubiegał się o środki finansowe. Gmina chce iść wielotorowo 

w sprawie budowy mieszkań komunalnych.  

• Odnośnie budowy obiektu sportowego zamkniętego - sprawa wymaga analizy pod 

kątem moŜliwości finansowych Gminy. 

 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH  wyjaśnił, iŜ dofinansowanie z Urzędu 

Marszałkowskiego otrzymał projekt XXII Tarnogórskie Makaty „Rodzynki 

z migdałami” w wysokości 5 tys. zł, które zostaną przeznaczone na wynagrodzenie 

za spektakl oraz usługi poligraficzne - zgodnie z kosztorysem przedstawionym przez 

TCK.  

 

Po zakończeniu dyskusji Przewodnicz ący poddał pod głosowanie przedmiotowy 

projekt uchwały wraz z autopoprawką Burmistrza Miasta.  

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 21 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

Rada Miejska jednogłośnie podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/436/2009 w sprawie zmian 

w uchwale bud Ŝetowej na 2009 rok.  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 6  

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania wekslowego. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła Naczelnik Wydziału Inwestycji 

i Remontów Franciszek PA ŚMIONKA.  
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Przewodnicz ący Komisji BUD śETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA 

poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodnicz ący Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA  Marek 

PORADA poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Dyskusja:  

Radny Krzysztof SZNAJDER : „czy rozwaŜany jest pomysł przeznaczenia środków 

na innych cel? Ja wiem, Ŝe zabezpieczenie kredytu jest wymagane.” 

 

W odpowiedzi na zadane pytanie Zastępca Burmistrza Miasta Piotr 

SKRABACZEWSKI poinformował, iŜ nie ma moŜliwości innego wykorzystania 

poręczenia.  

 

Po zakończeniu dyskusji Przewodnicz ący poddał pod głosowanie przedmiotowy 

projekt uchwały.  

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymał się – 1 Radny. 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/437/2009 w sprawie zaci ągnięcia 

zobowi ązania wekslowego. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Ad. 7 i 8  

Kolejnymi punktami porządku obrad są: 

• Projekt uchwały w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania oraz określenia 

ich granic i numerów.  

• Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania, ich granic i 

numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

Projekty uchwał wraz z autopoprawkami Burmistrza Miasta przedstawiła Naczelnik 

Wydziału Organizacyjnego Katarzyna JANY-BORYCZKA.  
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Przewodnicz ący Komisji REWIZYJNEJ Krzysztof SZNAJDER poinformował, Ŝe 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowe projekty uchwał. 

 

Przewodnicz ący Komisji BEZPIECZE ŃSTWA I PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 

WYCISK poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowe projekty 

uchwał. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji Przewodnicz ący  poddał pod 

głosowanie:  

• Projekt uchwały w sprawie utworzenia stałych obwodów głosowania oraz określenia 

ich granic i numerów wraz z autopoprawką.  

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/438/2009 w sprawie utworzenia stałych 

obwodów głosowania oraz okre ślenia ich granic i numerów.  

 

• Projekt uchwały w sprawie utworzenia obwodów głosowania w szpitalach, zakładach 

pomocy społecznej i areszcie śledczym, ich granic i numerów oraz siedzib 

obwodowych komisji wyborczych (nazwa projektu została zmieniona zgodnie 

z autopoprawką Burmistrza Miasta). 

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/439/2009 w sprawie utworzenia 

obwodów głosowania w szpitalach, zakładach pomocy s połecznej i areszcie 

śledczym, ich granic i numerów oraz siedzib obwodowy ch komisji wyborczych.  

 

PowyŜsze uchwały stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 9  

Kolejnym punktem porządku obrad jest Sprawozdanie z realizacji Planu gospodarki 

odpadami dla miasta Tarnowskie Góry za lata 2007-2008. 

 

Naczelnik  Wydziału Ochrony Środowiska Kornelia KOWALCZYK  przedstawiła 

Sprawozdanie z realizacji Planu gospodarki odpadami dla miasta Tarnowskie Góry 

za lata 2007-2008. 

 

Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY poinformował, iŜ materiały 

dotyczące spotkania Radnych Rady Miejskiej z Prezesem firmy REMONDIS na 

wysypisku śmieci w Rybnej są dostępne w Biurze Rady Miejskiej.  

Następnie poinformował, iŜ głównymi problemami zgłaszanymi przez mieszkańców 

Miasta jest brak pojemników na segregację śmieci w szczególności na makulaturę. 

 

Ad. 10 i 11  

Kolejnymi punktami  porządku obrad są: 

• Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zbycia, oddania w dzierŜawę, najem, 

uŜytkowanie lub uŜyczenie aktywów trwałych Tarnogórskiego Ośrodka Terapii 

UzaleŜnień, Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej - Samodzielny Publiczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Tarnowskich Górach. 

• Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zakupu lub przyjęcia darowizny 

aparatury i sprzętu medycznego oraz ich przeznaczenia i standardu. 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI  przedstawił autopoprawkę 

do projektu uchwały w sprawie określenia zasad zbycia, oddania w dzierŜawę, 

najem, uŜytkowanie lub uŜyczenie aktywów trwałych Tarnogórskiego Ośrodka Terapii 

UzaleŜnień, Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej - Samodzielny Publiczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Tarnowskich Górach. 

 

Projekty uchwał przedstawił łącznie Pełnomocnik Burmistrza Miasta ds.  

Rozwi ązywania Problemów Uzale Ŝnień - Kajetan KANSY. 
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Wiceprzewodnicz ąca Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ 

I OCHRONY ŚRODOWISKA Małgorzata KOCOT poinformowała, Ŝe Komisja nie 

wydała opinii do powyŜszych  projektów uchwał. 

Na posiedzeniu Komisji został przyjęty wniosek o przekazanie przedmiotowych 

projektów uchwał do zaopiniowania przez Radę Społeczną Ośrodka TOTU. 

 

Przewodnicz ący Komisji BEZPIECZE ŃSTWA I PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 

WYCISK poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowe projekty 

uchwał. 

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK na wniosek 

Przewodnicz ącego Rady Miejskiej  Piotra SZCZ ĘSNEGO przejął prowadzenie 

obrad sesji Rady Miejskiej.  

 

Dyskusja:  

Radny Marek JAWORSKI : „zastanawiam się, dlaczego dzisiaj podejmujemy takie 

działania, a przez tyle lat podmiot ten funkcjonował na zasadzie podległości organowi 

załoŜycielskiemu, jakim jest Gmina. Co jest powodem tego, Ŝe dzisiaj przyjmujemy 

ten projekt uchwały. Czy są plany wynikające z wskazania formy dzierŜawy, włącznie 

ze zbyciem do odpowiedniej kwoty. Zaskakuje mnie to, Ŝe (poniewaŜ wiemy, jakie 

jest wyposaŜenie obiektu) bez zgody organu załoŜycielskiego, moŜna wyzbyć się 

większości wykorzystywanego wyposaŜenia. Jaka jest podstawa, czy występowały 

sytuacje, które uniemoŜliwiły podejmowanie działań? Nie rozumiem tego 

przedsięwzięcia, chodzi mi o wynajem pomieszczeń, myślę, Ŝe podpisanie umowy 

przez Burmistrza nie stanowiłoby Ŝadnego problemu.” 

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZI ŃSKI: „martwi mnie, Ŝe 

przedmiotowe projekty uchwał nie były przedstawione Radzie Społecznej TOTU. 

Jestem za wycofaniem z porządku obrad przedmiotowych projektów uchwał.”  

 

Radny Krzysztof SZCZNAJDER : „wspólnie z Radną Alicją KOSIBA-LESIAK 

reprezentujemy Radę Miejską w Radzie Społecznej TOTU, było dla nas 

zaskoczeniem, Ŝe zostały skierowane pod obrady sesji powyŜsze projekty uchwał. 

Zapisy tych projektów tj. moŜliwość wynajmu, oddania majątku z pominięciem Rady 
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Społecznej i Rady Miejskiej na wniosek Dyrektora Zakładu, nie powinno mieć 

miejsca. Rada Społeczna powinna opiniować te projekty uchwał.(…) Jedno jest 

pewne: likwiduje się kuchnię w TOTU, a pomieszczenia po kuchni miały być do 

dyspozycji świetlicy. Świetlica była bardzo skromna, w Klubach Sportowych są 

spełnione duŜo wyŜsze warunki lokalowe.” 

 

Radny Henryk WRZASK : „we wtorek na Komisji BEZPIECZEŃSTWA I PORZĄDKU 

PRAWNEGO, toczyła się dyskusja na temat przedmiotowego projektu uchwały. 

Padające w niej argumenty, padły równieŜ na tej sali, nie mają one, z logicznego 

punktu widzenia, uzasadnienia. WyraŜam ogromne zdziwienie, jak moŜna 

przedstawiać takie argumenty. Po pierwsze, projekty uchwał nie zostały 

zaopiniowane przez Radę Społeczna - skoro nie naleŜy to do kompetencji Rady 

Społecznej, to się ich nie przedkłada - jest to racjonalny argument. JeŜeli są 

podstawy prawne świadczące za tym argumentem proszę je przedłoŜyć. Nie 

moŜemy popadać w paranoje, jest tak skonstruowany system prany, iŜ nie 

przewiduje on opiniowania projektów które winny być podjęte przez organ 

załoŜycielski tj. Radę Miejską, przez Radę Społeczną TOTU. Po drugie, próbuje się 

sugerować, Ŝe zostały podjęte działania prywaciarskie, finansowe, ekonomiczne 

Dyrektora - w projekcie uchwały wyraźnie jest określone w § 4, Ŝe wszelkie działania 

muszą zostać zaopiniowane przez Radę Społeczną. W § 5 majątek powyŜej 15 tys. 

zł musi być przedłoŜony Radzie Miejskiej. Nie widzę podstaw do sugerowania, Ŝe 

mienie ośrodka zostanie zagospodarowane bez zgody Rady Społecznej czy Rady 

Miejskiej. Ostatnim argumentem, jest informacja przekazywana za poprzedniej 

kadencji, iŜ działalność ośrodka w zakresie jego funkcjonowania obciąŜa budŜet 

gminy. Dowiadujemy się, Ŝe korzystają z niego mieszkańcy innych Gmin, którzy nie 

partycypują w kosztach. Kiedy są podjęte działania Dyrektora Ośrodka w zakresie 

zwiększonego kontraktu, który w tym roku osiągnie kwotę blisko 400 tys. zł, jeŜeli jest 

współpraca między Gminami i są przekazywane środki do ośrodka w zakresie 

współpracy z tymi Gminami, równieŜ racjonalne działanie związane z wynajmem 

pomieszczeń TOTU pomogą obniŜyć koszty funkcjonowania ośrodka. Nie widzę 

argumentów, Ŝeby tym dwóm projektom uchwał się przeciwstawić.”  

 

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK  zgłosiła wniosek o przedłuŜenie dyskusji nad 

przedmiotowymi projektami uchwał.  
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Za przyjęciem wniosku  głosowało 8 Radnych, przeciw – 4 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 3 Radnych. 

Wniosek zatem został przyj ęty przez Rad ę Miejsk ą.  

 

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „ odniosę się do wypowiedzi mojego poprzednika. 

Doskonale znam sytuację Ośrodka TOTU za czasów poprzedniej kadencji. 

Zapoznałam się z nią podczas posiedzenia sprawozdawczego za 2006r. Znałam teŜ 

opinie Radnych w tym temacie. W czasie dwóch lat funkcjonowania ośrodka nastąpił 

w jego działaniu diametralny zwrot, nie waham się tutaj powiedzieć, Ŝe jest to 

zasługą obecnego Dyrektora. Ośrodek prowadzony jest w sposób nie przynoszący 

strat, rozszerza równieŜ działalność swoją działalność, co równieŜ zatwierdza Rada 

Społeczna. Znane są Państwu wnioski Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA, POMOCY 

SPOŁECZNEJ I OCHRONY ŚRODOWISKA. Na posiedzeniu tej Komisji Radni 

wyrazili Ŝal, iŜ na posiedzeniu tym nie był obecny Dyrektor TOTU Piotr SOBCZAK. 

Wątpliwości, które rodziły się na skutek wyjaśnień udzielonych przez Pełnomocnika 

Burmistrza Miasta ds. Rozwiązywania Problemów UzaleŜnień Kajetana KANSY oraz 

Panią Burmistrz, spowodowały właśnie przyjęcie tych wniosków. (…) Rada 

Społeczna nie została nawet poinformowana o przygotowywaniu przedmiotowych 

projektów uchwał, gdyby to miało miejsce, być moŜe nie odbyłaby się ta dyskusja. 

Podtrzymuję swoją opinię, iŜ Rada Społeczna winna być powiadomiona 

o przygotowaniu tych projektów uchwał. (...)” 

 

Radny Marek JAWORSKI : „nie uczestniczyłem w  posiedzeniach tych Komisji. Do 

znudzenia wysłuchuję wypowiedzi Radnego WRZASK, który mówi jak jest dobrze, 

a jak było źle. Ja Panu przypomnę, iŜ zgodnie z załoŜeniami punkt konsultacyjny nie 

musi funkcjonować w TOTU, a funkcjonuje. Pan bardzo łatwo ocenia, nie przyjmuje 

Pan pewnych faktów, ja mam wątpliwości, które wyraŜam, pytam - nie ma sensu, 

Ŝeby się odwoływać, pouczać…. Zdałem pytanie, gdyŜ nie uczestniczyłem 

w posiedzeniu Komisji. (…) Ma Pan wątpliwości odnośnie wypowiedzi innych osób, 

zarówno dotyczących Rady Społecznej, Pan ocenia Radnych, równieŜ Panią Alicję 

KOSIBA-LESIAK. Oczekuję wyjaśnień ze strony Pana Pełnomocnika, jaki jest cel 

tego działania. Ktoś, kto próbuje zastanowić się nad tym, Ŝe funkcjonowanie ośrodka 

było niezmienne przez tyle lat, moŜne mieć wątpliwości: jeŜeli Ośrodek realizuje 



 

56 

 

zdania statutowe, to w momencie, kiedy dajemy moŜliwość wynajmu, mogą zostać 

pogorszone warunki realizacji tych zadań.” 

 

Radny Krzysztof SZNAJDER : „mamy przyjąć zasady wynajmu, czyli coś co ma 

regulować materię dotyczącą funkcjonowania TOTU. W TOTU nie ma wolnych, 

niewykorzystanych pomieszczeń. Rozumiem doraźny najem tj. na organizację 

warsztatów, dodatkowych zajęć. Wskazywałem na to Panu Dyrektorowi uwagę. 

JeŜeli zostaną przyjęte zasady zbycia, w których Dyrektor zgodnie z projektem 

w ciągu 30 dni od zwarcia umowy powiadamia o tym organ załoŜycielski, to co organ 

załoŜycielski moŜe zrobić? W projekcie jest zapisane, Ŝe Rada Społeczna ma 

kaŜdorazowo wyraŜać opinię. Nie jest zapisane, iŜ po uzyskaniu opinii Rady 

Społecznej Dyrektor po podpisaniu umowy powiadamia organ załoŜycielski. Jest to 

niedopracowany materiał. Wiele wysiłku zostało włoŜone w sprawne funkcjonowanie 

Ośrodka. Nie mam zastrzeŜeń odnośnie funkcjonowania Ośrodka.(…) Składam 

wniosek o odesłanie projektu uchwały do ponownego opracowania.” 

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK zapytał Radnego 

Krzysztofa SZNAJDER, czy złoŜony przez niego wniosek moŜe być głosowany po 

zakończeniu dyskusji. 

 

Radny Krzysztof SZNAJDER  wyraził na zgodę na propozycję 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Jarosława ŚLEPACZUK. 

 

Radny Piotr WYCISK: „ W kaŜdym przedsiębiorstwie, a TOTU, to swego rodzaju 

przedsiębiorstwo, pozostawia się Dyrektorowi pełne pole działania. Moim zdaniem 

przedmiotowe projekty uchwał nie dają duŜego pola działania Dyrektorowi. Pozwalają 

mu podjąć niezbędne czynności dla prawidłowego działania. Likwidacji uległa 

kuchnia, Dyrektorowi nie mógłby sprzedać wyposaŜenia kuchni, poniewaŜ musiałby 

on czekać 30 dni na podjęcie decyzji przez organ załoŜycielski. Odnośnie podnajęcia 

sali, TOTU nie ma duŜych sal, rozumiem, Ŝe pomieszczenia będą wynajmowanie na 

działania np. psychologów. UwaŜam, Ŝe przedmiotowe projekty są słuszne i winny 

być przyjęte.” 
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Radny Jerzy W ĘGIELSKI : „dyskusja ta jest niepotrzebna. Uchwały mają słuŜyć 

pewnym celom. Ubolewam nad zlikwidowaniem kuchni. Po to uchwały mają zostać 

podjęte, aby moŜna było przekazać wyposaŜenie likwidowanej kuchni. Będę wspierał 

moich kolegów z Rady Społecznej, jeŜeli Rada Społeczna ma funkcjonować na 

zasadzie partnerskiej. Ja wiem, Ŝe z punktu prawnego te projekty uchwał nie muszą 

zostać zaopiniowane przez Radę Społeczną, jednak w dobrym tonie byłoby 

poinformować Radę o przygotowanych projektach uchwał. (…)”  

 

Radny Henryk WRZASK : „chciałbym podziękować Radnemu WYCISK za 

racjonalną wypowiedź, za spojrzenie merytoryczne na te dwa projekty uchwał oraz 

konsekwencje z nich wypływające, równieŜ pod względem odpowiedzialności 

związanej z zarządzeniem mieniem. Nie rozumiem, Ŝe Radni, upowaŜnienie 

Burmistrza Miasta do zarządzenia nieruchomościami przedkładają na TOTU. Nie 

moŜna robić takich porównań. Jest to jeden budynek, mający pomieszczenia, które 

nie mogą być wynajmowane, gdyŜ jest ich mało. Nastąpiła likwidacja kuchni, aby 

poszerzyć powierzchnię uŜytkową na cele działalności Ośrodka. Odniosę się 

merytorycznie do § 7, który mówi, Ŝe Dyrektor Zakładu zobowiązany jest przedstawić 

pisemnie organowi załoŜycielskiemu informację o podmiocie z którym zawarł umowę  

w terminie 30 dni. Kolejne paragrafy funkcjonują (…), nie deprecjonujmy czegoś, co 

jest zapisane bardzo logicznie i właściwie. Odnośnie wypowiedzi Pana Marka 

JAWORSKIEGO, ja nikomu nie odbieram moŜliwości wypowiedzi. MoŜe tylko zbyt 

impulsywnie zareagowałem. Oczekuję, aby nasza dyskusja była na poziome 

logicznej argumentacji.” 

 

Radny Franciszek NOWAK  zgłosił wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do 

procedury głosowania.  

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poddał pod 

głosowanie zgłoszony wniosek. 

 

Za przyjęciem wniosku  głosowało 11 Radnych, przeciw – 2 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Wniosek zatem został przyj ęty przez Rad ę Miejsk ą.  
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Następnie Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poddał 

pod głosowanie wniosek  Radnego Krzysztofa SZNAJDER o odesłanie projektu 

uchwały do ponownego opracowania.  

 

Za przyjęciem wniosku  głosowało 8 Radnych, przeciw – 11 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Wniosek zatem  nie został przyj ęty przez Rad ę Miejsk ą.  

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił do 

procedury głosowania projektu uchwały w sprawie określenia zasad zbycia, oddania 

w dzierŜawę, najem, uŜytkowanie lub uŜyczenie aktywów trwałych Tarnogórskiego 

Ośrodka Terapii UzaleŜnień, Profilaktyki i Pomocy Psychologicznej - Samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Tarnowskich Górach. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 11 Radnych, przeciw – 2 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 5 Radnych. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/440/2009 w sprawie okre ślenia zasad 

zbycia, oddania w dzier Ŝawę, najem, u Ŝytkowanie lub u Ŝyczenie aktywów 

trwałych Tarnogórskiego O środka Terapii Uzale Ŝnień, Profilaktyki i Pomocy 

Psychologicznej - Samodzielny Publiczny Zakład Opie ki Zdrowotnej 

w Tarnowskich Górach. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Radny Franciszek NOWAK  zgłosił wniosek o przejście do procedury głosowania w 

odniesieniu do kolejnego projektu uchwały tj. Projektu uchwały w sprawie określenia 

zasad zakupu lub przyjęcia darowizny aparatury i sprzętu medycznego oraz ich 

przeznaczenia i standardu. 

  

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poddał pod 

głosowanie zgłoszony wniosek. 
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Za przyjęciem wniosku  głosowało 11 Radnych, przeciw – 2 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 5 Radnych. 

Wniosek zatem został przyj ęty przez Rad ę Miejsk ą.  

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił do 

procedury głosowania projektu uchwały w sprawie określenia zasad zakupu lub 

przyjęcia darowizny aparatury i sprzętu medycznego oraz ich przeznaczenia 

i standardu. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymał się – 1 Radny. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/441/2009 w sprawie okre ślenia zasad 

zakupu lub przyj ęcia darowizny aparatury i sprz ętu medycznego oraz ich 

przeznaczenia i standardu. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wydania opinii do 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytomiu dotyczącej likwidacji samodzielnego 

publicznego zakładu opieki zdrowotnej pn. „Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego 

w Bytomiu”. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Miasta ds.  Rozwi ązywania 

Problemów Uzale Ŝnień - Kajetan KANSY. 

 

Przewodnicz ąca Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ 

I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja KOSIBA-LESIAK poinformowała, Ŝe Komisja 

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodnicz ący Komisji BEZPIECZE ŃSTWA I PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 

WYCISK poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały. 
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Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji Wiceprzewodnicz ący Rady 

Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił do procedury głosowania 

przedmiotowego  projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 3 Radnych, od 

głosu wstrzymał się – 1 Radny. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/442/2009 w sprawie wydania opinii do 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytomiu dotycz ącej likwidacji 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej  pn. „ Zakład Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Bytomiu”. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie wydania opinii do 

projektu uchwały Rady Powiatu Gliwickiego dotyczącej przekształcenia 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki 

Zdrowotnej w Knurowie poprzez ograniczenie rodzajów jego działalności 

i udzielanych świadczeń zdrowotnych. 

 

Projekt uchwały przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Miasta ds.  Rozwi ązywania 

Problemów Uzale Ŝnień - Kajetan KANSY. 

 

Przewodnicz ąca Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ 

I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja KOSIBA-LESIAK poinformowała, Ŝe Komisja 

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodnicz ący Komisji BEZPIECZE ŃSTWA I PORZĄDKU PRAWNEGO Piotr 

WYCISK poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji Wiceprzewodnicz ący Rady 

Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK przystąpił do procedury głosowania 

przedmiotowego  projektu uchwały. 
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 3 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 2 Radnych. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/443/2009  w sprawie wydania opinii do 

projektu uchwały Rady Powiatu Gliwickiego dotycz ącej przekształcenia 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej  pod nazw ą Zespół 

Opieki Zdrowotnej w Knurowie poprzez ograniczenie r odzajów jego 

działalno ści i udzielanych świadcze ń zdrowotnych. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie przejęcia na 

własność Gminy Tarnowskie Góry pojazdu uznanego za porzucony z zamiarem 

wyzbycia się. 

 

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału 

Gospodarki Miejskiej Antonii ZIENTKOWSKI. 

 

Przewodnicz ący Komisji BUD śETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA 

poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodnicz ący Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek 

PORADA poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Dyskusja:  

Radny Stanisław KOWOLIK : „miesiąc temu złoŜyłem interpelację, nie wiedząc, Ŝe 

taki projekt uchwały będzie rozpatrywany. Otrzymałem odpowiedź, w której  jest kilka 

poszerzających naszą wiedzę danych. Jest w niej mowa o trzech samochodach, 

które zostały zutylizowane, jako samochody nie posiadające swoich właścicieli. 

Bilans kosztów wskazuje na kwotę ok. 13 tys. zł. Po stronie wpływu Gmina nie 

uzyskała złotówki. Co stało się z tymi dwoma samochodami - dlaczego Rada Miejska 

nie zajęła się tymi sprawami? Będę głosował przeciw temu projektowi uchwały. 
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Proszę sobie wyobrazić, Ŝe w najbliŜszym czasie pojawi się takich wraków 

kilkanaście, skazując nas na jednostkowy koszt utylizacji ok. 5 tys. zł.  (...) UwaŜam, 

Ŝe nie ma podstaw do ponoszenia tego typu kosztów, tym bardziej, Ŝe wniosek 

kierowany do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska wcale nie musi być 

rozpatrzony pozytywnie. I mam kolejne pytanie, czyją własnością, tzn. w zakresie 

czyjej odpowiedzialności, są pozostawione wraki? JeŜeli w tej chwili wrak nie jest 

własnością gminy, a my nie podejmiemy uchwały, to odpowiedzialność za 

zajmowanie się wrakiem przejdzie na koszt państwa np. policji.” 

 

Radny Feliks KOWALSKI : „czy jest moŜliwe odsprzedanie pojazdu?” 

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Łukasz GARUS : „problem porzuconych 

samochodów jest udziałem wielu miast. Nie udało się ustalić właściciela tego 

pojazdu, są to samochody nieznacznej wartości. Właściciel przedstawia policji np. 

fikcyjną umowę pozbywając się tym samym odpowiedzialności. Prosiłbym, aby 

Burmistrz zaapelował do organów policji o zwiększenie działań dotyczących ustalenia 

właściciela pojazdu. Jest to Ŝmudny proces. (…) Moje pytanie: proszę o szczegółową 

odpowiedź, jakie Gmina ogólnie ponosi koszty przejęcia pojazdu.” 

 

W odniesieniu do zadanych pytań Naczelnik Wydziału Gospodarki Miejskiej 

Antonii ZIENTKOWSKI poinformował, iŜ sprawą wspomnianych  przez Radnego 

KOWOLIKA pojazdów Rada Miejska zajęła się w ubiegłym roku, kiedy zostały 

podjęte odpowiednie uchwały. Odnośnie pytania Radnego Łukasza GARUS - Gmina 

ma pół roku do przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego. Gmina 

przeprowadza postępowanie współpracując z policją. Gmina ponosi opłatę za 

parking (na ul. Donieckiej) zgodnie z Rozporządzeniem do prawa drogowego 

ustalonego przez Starostę. Koszt ten stanowi blisko 3 tys. zł. W dalszej kolejności 

następuje wycena pojazdu przez rzeczoznawcę i pojazd oddawany jest do utylizacji.  

Następnie Pan Naczelnik przedstawił stan prawny dotyczący postępowania 

w sprawie przejęcia na własność Gminy pojazdu uznanego za porzucony. 

 

Po zakończeniu dyskusji Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław 

ŚLEPACZUK przystąpił do procedury głosowania przedmiotowego  projektu 

uchwały. 
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 16 Radnych, przeciw – 4 Radnych, od 

głosu wstrzymał się – 1 Radny. 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/444/2009 w sprawie przej ęcia na 

własno ść Gminy Tarnowskie Góry pojazdu uznanego za porzucon y z zamiarem 

wyzbycia si ę. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie określenia dni 

i godzin otwierania oraz zamykania placówek handlu detalicznego, zakładów 

gastronomicznych i zakładów usługowych dla ludności na terenie miasta Tarnowskie 

Góry. 

 

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału 

Gospodarki Miejskiej Antonii ZIENTKOWSKI. 

 

Przewodnicz ący Komisji BUD śETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA 

poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Przewodnicz ący Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek 

PORADA poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały wraz z przyjętym wnioskiem  Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

Jarosława ŚLEPACZUK o następującą zmianę pkt. 4 projektu uchwały: Punkty 

zbierania odpadów metali przyjmują te odpady od osób fizycznych niebędących 

przedsiębiorcami w przedziale czasowym od godziny 6.00 do godziny 22.00. 

 

Dyskusja : 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „ projekt uchwały zmierza 

w dobrym kierunku, w porównaniu z wcześniejszym projektem uchwały. Liberalna 

postawa Burmistrza zasługuje na pochwałę. Na Śląsku panuje etos pracy, 

wytwarzajmy, bogaćmy się, nie czekajmy się, aŜ ktoś nam coś da. W § 2 pkt 2 

godziny otwarcia letnich ogródków określone są do godziny 22.00. W większym 

miastach w ogródkach piwnych moŜna napić się piwa w późniejszych godzinach. 
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Zdarzające się pojedyncze wypadki, gdy ktoś przeholuje z alkoholem powinny być 

rozwiązane przez Policję. (…) Mieszkańcy chcą się dobrze bawić w swoim mieście 

i wydać pieniądze, co ma wpływ na dochody Gminy. Chciałbym zaproponować 

autopoprawkę Burmistrzowi Miasta, aby przedłuŜył godziny funkcjonowania letnich 

ogródków do godziny 24.00. W odniesieniu do § 4 tj. godzin otwarcia punktów złomu, 

uwaŜam, Ŝe przedłuŜenie godzin otwarcia tego punktu nie przyczyni się do wzrostu 

kradzieŜy złomem. (…) Ustalenie godzin otwarcia punktów skupu złomu nie stanowi 

rozwiązania w procederze kradzieŜy złomu, uwaŜam, Ŝe skuteczniejsza jest 

prewencja w tego typu patologiach.” 

 

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK : „moja uwaga dotyczy § 2 pkt 4 tj. błędu 

ortograficznego, słowo „nie będących” winno być pisane osobno. (…) Proszę 

o krótkie wyjaśnienie dotyczące § 2 pkt 5, co oznacza termin: „innych placówek 

i zakładów” proszę o podanie przykładów. Odnośnie sezonowych punktów 

gastronomicznych jestem przeciwna kultowi piwnemu, jednakŜe doceniam wartości 

zdrowotne i rozrywkowe owego płynu. JednakŜe bronię stanowiska okolicznych 

mieszkańców, interweniujących w sprawie hałasu związanego z funkcjonowaniem 

ogródków piwnych.” 

 

Radny Jerzy W ĘGIELSKI  : „projekt przedmiotowej uchwały przeleŜał sporo czasu. 

Czy uchwała została oddalona, dlatego, Ŝe nie były przeprowadzone konsultacje 

z przedsiębiorcami dotyczące ograniczeń czasu pracy? Czy owe konsultacje były 

przeprowadzone, szczególnie związane z skupem złomu? Popieram wniosek 

Radnego GARUS w sprawie funkcjonowania kawiarenek do godziny 24.00. Przepis 

dotyczący funkcjonowania kawiarenek do godziny 22.00 byłby przepisem martwym. 

(…)” 

 

Radny Piotr WYCISK  : „uwaŜam, Ŝe ograniczenie godzin otwarcia kawiarenek jest 

niecelowe. Przykładem moŜe być funkcjonowanie kawiarenki „Baba Jaga” w czasie, 

gdy rozgrywane są nocne turnieje tenisowe. To, Ŝe ludzie tam kupują coca cole, czy 

piwo nie jest przestępstwem. (…) Ograniczanie czasu działania kawiarenek, 

szczególnie w czasie rzadkich w naszym klimacie pogodnych nocy jest niesłuszne.” 
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Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK wyjaśnił, iŜ po 

rozmowie z właścicielem jednego z punktów skupu złomu został poinformowany 

o tym, iŜ funkcjonowanie tego typu działalności do godziny 20.00 jest optymalne, 

a zatem przyjęcie przez Radę Miejską wniosku, zgłoszonego przez niego i przyjętego 

na Komisji IiRM,  nie jest konieczne.  

 

Radny Krzysztof SZNAJDER : „uwaŜam, Ŝe im mniej regulacji w gospodarce, tym 

lepiej. Komisja rządowa walczy ze zbędnymi przepisami i regulacjami w działalności 

gospodarczej, nie twórzmy wobec tego nowych. NaleŜy znaleźć inne rozwiązana. 

Pracownicy StraŜy Miejskiej powinni prowadzić patrole w Centrum Miasta w okresie 

letnim. Nie obawiajmy się opinii mieszkańców, którzy powinni zrozumieć tą sytuację. 

W wielu miastach do godzin rannych prowadzona jest działalność gastronomiczna 

np. Wiedeń, Kraków. (…) Jestem za wykreśleniem punktu dotyczącego czasu pracy 

kawiarenek letnich.” 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI : „odnosząc się do godzin 

otwarcia punktów skupu złomu. Od czasu przedstawienia Radzie Miejskiej 

pierwotnego projektu uchwały zostały przeprowadzone rozmowy z przedsiębiorcami 

zajmującymi się skupem złomu i ze Starostem. Problem jest złoŜony. Po tych 

konsulatach postanowiliśmy wyznaczyć właśnie taki czas funkcjonowania tych 

placówek tj do godziny 20.00. Wiele punktów skupu złomu funkcjonuje w sąsiedztwie 

zabudowań mieszkaniowych, ich funkcjonowanie do późnych godzin, przyczyniłoby 

się do wzrostu interwencji mieszkańców. Problem związany jest równieŜ 

z egzekwowaniem przepisów, czyli prowadzenia ewidencji itp. Starostwo wydaje 

zezwolenie, dlatego powinno kontrolować tą działalność. Efektem tych rozmów jest 

właśnie ten projekt uchwały. Odnośnie godzin otwarcia kawiarenek, kaŜdy kij ma dwa 

końce. Z jednej strony liberalizm, z drugiej mieszkańcy naraŜeni na zakłócenia ciszy 

nocnej. Jest to oczywiście kwestia kultury osobistej. Z drugiej strony nawet w krajach 

liberalnych np. w Wielkiej Brytanii, puby otwarte są do godziny 11.(…) Jednocześnie 

Ustawa o ochronie lokatorów przedstawia zwyczajowy przedział, który wskazuje 

w jakich godzinach ma trwać cisza nocna. Oczywiście, jeŜeli Rada przyjmie taki 

wniosek, godziny otwarcia  kawiarenek zostaną przedłuŜone.”  
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Ad. vocem  

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „ cieszę się, Ŝe jesteśmy 

blisko konsensusu. Odwołując się do przeszłości kupieckiej naszych przodków „lud 

zmyślny w kupiectwie szczególnie przysposobiony”… JeŜeli zostanie ustalona 

godzina 24.00 jako godzina zamknięcia kawiarenki, to StraŜ Miejska winna zwiększyć 

ilość patroli. Patrole te nie powinny tylko karać przedsiębiorców, ale przede 

wszystkim dyscyplinować tzw. „obszczymórków” i pijanych. (…) Bezpieczeństwo 

zwiększy prestiŜ i atrakcyjność naszego Miasta. Modyfikuję swój wniosek proponuję, 

aby w § 2 pkt 2 wykreślić. Pozostałe punkty uzyskają kolejny numer. Dalsze części 

projektu uchwały pozostają bez zmian.” 

 

Radny Krzysztof SZNAJDER : „mieszkańcy Tarnowskich Gór nie są barbarzyńcami. 

Ograniczenia, które zostają wprowadzone, prowadzą do nienaturalnych zachowań 

np. kupno piwa przed godziną 22 „na zapas”. (…) W weekendy wszystkie lokale 

w Tarnowskich Górach są zajęte. StraŜ Miejska powinna polubić pracę w godzinach 

nocnych szczególnie w weekendy.” 

 

Radny Piotr WYCISK : „popieram wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

Łukasza GARUS. Znam specyfikę funkcjonowania pubów w Londynie. UwaŜam, Ŝe 

Mieszkańcy Tarnowskich Gór będą zachowywali się kulturalnie, zwłaszcza, gdy 

zostaną wzmoŜone patrole StraŜy Miejskiej.” 

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poddał pod 

głosowanie:  

Wniosek  Komisji Infrastruktury i Rozwoju Miasta  o następującą zmianę pkt. 4 

projektu uchwały: Punkty zbierania odpadów metali przyjmują te odpady od osób 

fizycznych niebędących przedsiębiorcami w przedziale czasowym od godziny 6.00 

do godziny 22.00. 

Za przyjęciem wniosku  głosowało 0 Radnych, przeciw – 15 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 4 Radnych. 

Wniosek zatem nie został przyj ęty przez Rad ę Miejsk ą.  
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Wniosek Radnego Krzysztofa SZNAJDER o wykreślenie § 2 pkt. 2 projektu 

uchwały tj. Sezonowe punkty gastronomiczne (kawiarenki letnie, ogródki, tarasy) 

mogą funkcjonować wyłącznie w przedziale czasowym od godziny 6.00 do godziny 

22.00. 

 

Za przyjęciem wniosku  głosowało 12 Radnych, przeciw – 2 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 2 Radnych. 

Wniosek zatem został przyj ęty przez Rad ę Miejsk ą.  

 

Następnie Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poddał 

pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem.  

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 15 Radnych, przeciw – 2 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poinformował, iŜ 

zgodnie z uwagą Radcy Prawnego, wcześniej przyjęty wniosek, rodzi kolejną zmianę 

w projekcie uchwały tj. § 2 pkt 1 otrzyma brzmienie: Placówki mogą być otwierane 

i zamykane w kaŜdym dniu tygodnia w przedziale czasowym pomiędzy godziną 0.00 

a godziną 24.00, jeŜeli ich działalność nie powoduje zakłócenia porządku 

publicznego, z zastrzeŜeniem ust. 2, 3 i 4”. 

 

Następnie Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK 

przeprowadził  reasumpcję głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 Radnych, przeciw – 2 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/445/2009 w sprawie okre ślenia dni 

i godzin otwierania oraz zamykania placówek handlu detalicznego, zakładów 

gastronomicznych i zakładów usługowych dla ludno ści na terenie miasta 

Tarnowskie Góry. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 16 

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie w sprawie 

wysokości opłat za umieszczanie reklam na obiektach i terenach będących 

własnością Gminy. 

 

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wraz z autopoprawką przedstawił 

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI. 

 

Przewodnicz ący Komisji BUD śETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA 

poinformował, Ŝe Komisja nie zajęła stanowiska w sprawie przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 

Przewodnicz ący Komisji INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA Marek 

PORADA poinformował, Ŝe Komisja nie zajęła stanowiska w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Dyskusja:  

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „ w projekcie uchwały 

widnieje kwota 500 zł, ile wynosiła ona wcześniej?” 

 

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK : „uwaŜam, Ŝe przedmiotowy projekt uchwały jest 

potraktowany zbyt pobieŜnie, powinien on obejmować szersze zagadnienia, gdyŜ jest 

to cząstkowe potraktowanie problemu umieszczania reklam. W pkt. 2 projektu 

uchwały podaje się cenę netto za 1 m2 powierzchni reklamy, dla mnie są istotne 

gabaryty reklam, miejsca ich umieszczenia, ich kolorystyka. W uzasadnieniu 

wyczytałam, Ŝe „zawarte w niniejszej uchwale przepisy gminne nie dotyczą reklam 

zakładanych na budynkach i innych nieruchomościach, stanowiących własność osób 

fizycznych i prawnych”, uwaŜam, Ŝe właśnie do tych miejsc przepisy te powinny mieć 

zastosowanie. Takie regulacje prawne obowiązują w innych Gminach. Projekt ten 

dotyczy jedynie regulacji ceny. UwaŜam, Ŝe powinny być przyjęte przepisy regulujące 

wygląd, gabaryty, miejsce zamieszczenia reklam, chociaŜby w obrębie Starówki. 

Tarnowskie Góry tracąc swój charakter, swój charakterystyczny wygląd przestaną 

być miastem „srebrnym”. PoniewaŜ projekt uchwały jest cząstkowy i nie otwiera się 

na szerszą perspektywę w przyszłości, chociaŜby w sprawie estetyki reklam, 
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uwaŜam, Ŝe powinien być przygotowany szerszy projekt. Przykładem pozytywnym są 

reklamy w sąsiadujących z Ratuszem kamienicach np. szyld sklepu „Morela”, który 

zniknie z dniem 1 kwietnia, z powodu wysokiego czynszu ustalonego przez 

Burmistrza, którego nie są w stanie ponieść właściciele, szyld na sklepie rybnym, 

szyld Pubu „Inbis”, są to szyldy dopasowane do zabudowy miejskiej.” 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI: „ odnośnie pytania 

Radnego GARUSA - w poprzedniej uchwale, była to kwota 400 zł. Odnośnie 

wypowiedzi Radnej KOSIBA-LESIAK - zdaje sobie sprawę z chęci spojrzenia 

całościowo na ten problem. Gmina jednak nie moŜe ingerować na reklamy 

umieszczone na terenie pasów drogowych, gdyŜ np. Zarząd Dróg Powiatowych 

ustala własne opłaty. Nie moŜna ingerować w to, co na swoim budynku chce 

umieścić właściciel prywatny. To, co Pani Rana postuluje, moŜna by zapisać w planie 

zagospodarowania przestrzennego. Mówimy o działkach gminnych połoŜonych po za 

pasem drogowym, jednak widzianych z drogi, na której ktoś chciałby umieścić 

reklamę, Gmina zawiera wtedy z tą osobą odpowiednią umowę.” 

 

Ad. vocem  

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK : „rozumiem róŜnicę pomiędzy szyldem, a reklamą… 

Tablica informacyjna znajdująca się na płycie Rynku, ma bardzo ładny charakter 

imitujący Ŝeliwne konstrukcje małej architektury, słupy ogłoszeniowe przy TCK mają 

swój charakter. Reklamy naturalnie mogą być umieszczane na ternach będących 

własnością gminy … Chciałam podkreślić, Ŝe brak regulacji doprowadza do chaosu.” 

 

Po zakończeniu dyskusji Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław 

ŚLEPACZUK poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.  

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/446/2009 w sprawie w sprawie 

wysoko ści opłat za umieszczanie reklam na obiektach i tere nach b ędących 

własno ścią Gminy. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 17 

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Regulaminu cmentarza komunalnego w Tarnowskich Górach przy ulicy Kardynała 

Stefana Wyszyńskiego. 

 

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału 

Gospodarki Miejskiej Antonii ZIENTKOWSKI. 

 

Członek Komisji BEZPIECZE ŃSTWA I PORZĄDKU PRAWNEGO Kazimierz 

SZCZERBA poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy 

projekt uchwały. 

 

Przewodnicz ący Komisji INFRASTRUKURY I ROZWUJU MIASTA Marek 

PORADA poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Dyskusja:  

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „ charakter architektoniczny cmentarza 

komunalnego oceniam bardzo pozytywnie. Działania dotyczące budowy tego miejsca 

są prawidłowe. W czasie posiedzenia Komisji BEZPIECZEŃSTWA I PORZĄDKU 

PRAWNEGO dwa miesiące temu, dowiedziałam się, Ŝe nie było wcześniej takiego 

regulaminu. ZłoŜyłam wtedy wniosek o przygotowanie takowego regulaminu, 

wyraŜam swoje zadowolenie z tego projektu uchwały. Chciałabym zaproponować 

Wnioskodawcy zmianę nazwy Regulaminu na:  Regulamin uŜytkowania cmentarza 

komunalnego przy ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego. Jest to mój wniosek 

formalny.” 

 

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI: „ Burmistrz podtrzymuje 

swoje stanowisko odnośnie nazwy tj. Regulamin cmentarza komunalnego przy 

ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego. Słowo „uŜytkowania” kojarzy mi się z Ustawą 

o gospodarce nieruchomościami, które oznacza ograniczone prawo bytowe.” 
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Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „ Mogłabym zaproponować zmianę nazwy 

Regulaminu na Regulamin korzystania z cmentarza komunalnego przy ul. Kardynała 

Stefana Wyszyńskiego. JednakŜe myślę, Ŝe nie jest to tak istotna sprawa. Dlatego 

rezygnuje z tego wniosku.” 

 

Po zakończeniu dyskusji Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław 

ŚLEPACZUK poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały.  

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/447/2009 w sprawie uchwalenia 

Regulaminu cmentarza komunalnego w Tarnowskich Góra ch przy ulicy 

Kardynała Stefana Wyszy ńskiego. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 18, 19 

Kolejnymi punktami porządku obrad są: 

• projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy 

nieruchomości gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry; 

• projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej połoŜonej w Tarnowskich Górach w rejonie ul. Szymały. 

 

PowyŜsze projekty uchwał przedstawił zgodnie z uzasadnieniem Naczelnik 

Wydziału Gospodarki Nieruchomo ściami Marek KABUS. 

 

Przewodnicz ący Komisji BUD śETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA 

poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowe projekty uchwał. 

 

Przewodnicz ący Komisji INFRASTRUKTURY I ROZOWJU MIASTA Marek 

PORADA poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowe projekty 

uchwał. 

 



 

72 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji nad  przedmiotowymi punktami 

uchwał Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poddał pod 

głosowanie: 

• projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierŜawy 

nieruchomości gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 19 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/448/2009  w sprawie wyra Ŝenia zgody 

na zawarcie kolejnej umowy dzier Ŝawy nieruchomo ści gruntowej b ędącej 

własno ścią Gminy Tarnowskie Góry. 

 

• projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej połoŜonej w Tarnowskich Górach w rejonie ul. Szymały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymał się – 1 Radny. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/449/2009  w sprawie wyra Ŝenia zgody 

na zbycie nieruchomo ści gruntowej niezabudowanej poło Ŝonej w Tarnowskich 

Górach w rejonie ul. Szymały. 

PowyŜsze uchwały stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 20 

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

regulaminu określającego wysokość stawek dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego 

i za warunki pracy, szczegółowe warunki przyznawania dodatku za wysługę lat oraz 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny 

doraźnych zastępstw, a takŜe innych składników wynagrodzenia w stosunku do 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę 

Tarnowskie Góry oraz podwyŜszenia minimalnych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Gminę Tarnowskie Góry. 
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Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Naczelnik Wydziału 

Edukacji, Sportu i Turystyki Mieczysław ORGACKI. 

 

Przewodnicz ący Komisji EDUKACJI, KULTURY I SPORTU Marek JAWORSK I 

poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Wobec braku chętnych do zabrania głosu w dyskusji Wiceprzewodnicz ący Rady 

Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt 

uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 19 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 0 Radnych. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/450/2009  w sprawie przyj ęcia 

regulaminu okre ślającego wysoko ść stawek dodatków: motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki  przyznawania dodatku za 

wysług ę lat oraz obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny dora źnych zast ępstw, a tak Ŝe innych składników 

wynagrodzenia w stosunku do nauczycieli zatrudniony ch w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gmin ę Tarnowskie Góry oraz podwy Ŝszenia 

minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego naucz ycieli zatrudnionych 

w placówkach o światowych prowadzonych przez Gmin ę Tarnowskie Góry. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 21 

Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr II/7/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 5 grudnia 2006r. w sprawie 

powołania Komisji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach oraz ustalenia przedmiotu 

ich działania zmienionej Uchwałami Nr XIX/204/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich 

Górach z dnia 19 grudnia 2007r., Nr XXXI/356/2008 Rady Miejskiej w Tarnowskich 

Górach z dnia 29 października 2008r., Nr XXXIII/366/2008 Rady Miejskiej 
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w Tarnowskich Górach z dnia 26 listopada 2008r. oraz Nr XXXVIII/434/2009 Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 25 lutego 2009r. 

 

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Wiceprzewodnicz ący Rady 

Miejskiej Łukasz GARUS. 

 

Przewodnicz ący Komisji BUD śETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA 

poinformował, Ŝe Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały 

wraz z przyjętym wnioskiem Radnego Józefa HARWIG o przyjęcie nowej nazwy 

Komisji tj. Komisja BudŜetowa. 

 

Przewodnicz ąca Komisji ds. RODZINY, ZDROWIA, POMOCY SPOŁECZNEJ 

I OCHRONY ŚRODOWISKA Alicja KOSIBA-LESIAK poinformowała, Ŝe Komisja 

zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poddał pod 

głosowanie wniosek Komisji BUDśETU I FINNASÓW o przyjęcie nowej nazwy 

Komisji BUDśETU I FINANSÓW tj. Komisja BudŜetowa. 

 

Za przyjęciem wniosku głosowało 19 Radnych, przeciw – 1 Radny, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. 

Wniosek zatem został przyj ęty przez Rad ę Miejsk ą.  

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poddał pod 

głosowanie przedmiotowy projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od 

głosu wstrzymało się – 2 Radnych. 

 

Rada Miejska podjęła Uchwał ę Nr XXXIX/451/2009  w sprawie zmiany Uchwały 

Nr II/7/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 5 grudnia 2006r. 

w sprawie powołania Komisji Rady Miejskiej w Tarnow skich Górach oraz 

ustalenia przedmiotu ich działania zmienionej Uchwa łami Nr XIX/204/2007 Rady 

Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 19 grudnia 20 07r., Nr XXXI/356/2008 
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Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 29 pa ździernika 2008r., 

Nr XXXIII/366/2008 Rady Miejskiej w Tarnowskich Gór ach z dnia 26 listopada 

2008r. oraz Nr XXXVIII/434/2009 Rady Miejskiej w Ta rnowskich Górach z dnia 25 

lutego 2009r. 

 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 22  

Kolejnym punktem porządku obrad są interpelacje, wnioski, pytania Radnych oraz 

dyskusja ogólna. 

 

Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK  odczytał zgłoszone 

przez Radnych: 

• W dniu 24 lutego 2009r.  otrzymałem odpowiedź na ustną interpelację 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Krzysztofa Łozińskiego, złoŜoną na 

styczniowej sesji Rady Miejskiej w sprawie Placu Zabaw u zbiegu ulic 

Sienkiewicza i Sobieskiego. 

• RównieŜ w dniu 24 lutego 2009r.  Radna Rady Miejskiej Alicja KOSIBA 

LESIAK,  złoŜyła interpelację w sprawie przygotowania listy nazw ulic, placów, 

budynków i innych miejsc na terenie gminy Tarnowskie Góry. 

Odpowiedź Burmistrza Miasta na powyŜszą interpelację wypłynęła do Biura 

Rady Miejskiej w dniu 10 marca 2009r.   

• w dniu 27 lutego 2009r . złoŜyłem interpelację w sprawie kwot, które Burmistrz 

Miasta wydatkował na organizację imprez w 2008 r. z budŜetu miasta wraz 

z obiadem gwarkowskim. 

Odpowiedzi na moją interpelację udzielił Burmistrz Miasta w dniu 20 marca 

br.  

• w dniu 25 lutego 2009r. interpelację w sprawie ilości złoŜonych wniosków 

o dofinansowanie zadań gminnych środkami pomocowymi w okresie od 2007 

r. do dnia dzisiejszego złoŜył Radny Rady Miejskiej Kazimierz Szczerba. 

Odpowiedź Burmistrza Miasta na powyŜszą interpelację wypłynęła do Biura 

Rady Miejskiej w dniu 19 marca 2009r .  

• w dniu 27 lutego 2009r . Radny Rady Miejskiej Stanisław Kowolik złoŜył 

następujące interpelacje: 
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-w sprawie walki z wykluczeniem cyfrowym niezamoŜnych rodzin. 

Odpowiedź Burmistrza Miasta na powyŜszą interpelację wypłynęła do Biura Rady 

Miejskiej w dniu 17 marca 2009r.   

- w sprawie Posterunku Policji w Starych Tarnowicach. 

Odpowiedzi na powyŜszą interpelację udzielił Burmistrz Miasta w dniu 9 marca br.  

- w sprawie usuwania pojazdów 

Odpowiedź Burmistrza Miasta na powyŜszą interpelację wypłynęła do Biura Rady 

Miejskiej w dniu 11 marca 2009r.  

- w sprawie powołania Zespołu Doradczego ds. kandydatur na patronów ulic 

i instytucji Miasta Tarnowskie Góry oraz kandydatur do nadania Honorowego 

Obywatelstwa Miasta Tarnowskie Góry. 

Odpowiedzi na powyŜszą interpelację udzielił Burmistrz Miasta w dniu 17 marca br.  

- w sprawie nagrywania sesji Rady Miejskiej. 

Odpowiedź Burmistrza Miasta na powyŜszą interpelację wypłynęła do Biura Rady 

Miejskiej w dniu 18 marca 2009r.  

- w sprawie Roku Korfantego. 

Odpowiedzi na powyŜszą interpelację udzielił Burmistrz Miasta w dniu 18 marca br.  

- w sprawie sygnalizacji świetlnej na ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego. 

Odpowiedź Burmistrza Miasta na powyŜszą interpelację wypłynęła do Biura Rady 

Miejskiej w dniu 20 marca 2009r .  

- w sprawie modernizacji ul. Donieckiej, 

Odpowiedzi na powyŜszą interpelację udzielił Burmistrz Miasta w dniu 20 marca br.  

w sprawie patologii wokół handlu złomem, 

Odpowiedzi na powyŜszą interpelację udzieliła w zastępstwie Burmistrza Miasta 

Jolanta TUSZYŃSKA Zastępca Burmistrza w dniu 24 marca br. , 

- w dniu 9 marca br. , Radna Alicja KOSIBA-LESIAK złoŜyła interpelację w sprawie 

przyznania dotacji na organizację Koncertów pod Renesansowym Stropem. 

- dniu 6 marca br. , zwróciłem się do Burmistrza Miasta z interpelacją w sprawie 

kosztów wydawnictwa gazety pod nazwą „Z Tarnogórskiego Ratusza”. 

Odpowiedzi na powyŜszą interpelację udzielił mi Burmistrz Miasta w dniu 18 marca 

2009r.  

- w dniu 3 marca 2009r.  otrzymałem odpowiedź Burmistrza Miasta na interpelację 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Jarosława ŚLEPACZUK złoŜoną w dniu 20 
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lutego br. w sprawie jakości odśnieŜania ulic na Osiedlu Kolejarzy w Tarnowskich 

Górach. 

- w dniu 18 marca 2009r . Burmistrz Miasta odpowiedział na ustną interpelację 

Radnego Rady Miejskiej Kazimierza Szczerba w sprawie aktualizacji Strategii 

Rozwoju Miasta. 

 

Dyskusja:  

Radny Stanisław KOWOLIK:  “z uwagi na konieczność oszczędności naszego czasu 

skoncentruję się na kilku zdaniach w ramach wypowiedzi ogólnej. Dobrze się stało, 

Ŝe minęło kilka tygodni zarówno od sesji lutowej jak i kolejne kilka tygodni od Sesji 

styczniowej. Obie sesje zakończyły się wystąpieniami przesadnie krytycznymi, 

a momentami zdecydowanie niesprawiedliwymi, odnoszącymi się do mojej osoby, jak 

i do podejmowanych przeze mnie działań. Te kilka tygodni myślę, Ŝe wpłynęło na 

wszystkich otrzeźwiająco, uspokajająco i przez taki filtr chciałbym się odnieść tylko 

do kilku wypowiedzianych kwestii. Pomijam inne, poniewaŜ te kilka wątków, wydaje 

się, Ŝe z uwagi na cięŜar gatunkowy wypowiedzianych słów, nie mogą pozostać bez 

reakcji. śeby proces wypracowywania przez nas dobrych standardów prowadzenia 

debaty publicznej postępował naprzód, chciałbym zaapelować - i od razu deklaruję, 

Ŝe od tego momentu do takiego apelu sam się juŜ będę stosował - byśmy podczas 

dyskusji nie odnosili się do siebie, przywołując nazwiska, tylko byśmy  dyskutowali 

z określonymi tezami, to znaczy byśmy polemizowali, krytykowali bądź chwalili 

opinie, poglądy, stanowiska, postawy czy zachowania. Chodzi o to, aby zredukować 

wymiar personalny, który wydaje się, Ŝe najgorsze emocje napędza, emocje, które 

nie sprzyjają dyskusji merytorycznej. Niech polemika będzie gorąca, ale odnosi się 

do problemów, postaw, zachowań, stanowisk, opinii, a nie do osób. Powiedziano 

w ostatnich tygodniach między innymi, a co uwaŜam za wysoce niesprawiedliwe, Ŝe 

na tej sali jakoby są dwie osoby niezwykle trudne w obejściu, z którymi bardzo trudno 

dyskutować.  Wymieniono dwa nazwiska: Pana Burmistrza i moje. UwaŜam, Ŝe 

stwierdzenie, Ŝe “z takimi osobami nie da się dyskutować, bo jest to trudna osoba” 

jest pewnego rodzaju naduŜyciem. Rozumiem, Ŝe osoba formułująca taki osąd 

chciała powiedzieć, Ŝe obie osoby posiadają tak ugruntowane  i wyraziste poglądy 

i nie ustępują pola w debacie. WyraŜono równieŜ --- Ŝyczenie „abym zachorował”, bo 

wtedy obrady idą sprawniej. Sądzę, Ŝe takie „Ŝyczenie” ma wyjątkowy cięŜar 

gatunkowy. Oczywiście w debacie publicznej róŜne figury się zdarzają. Ale sądzę, Ŝe 
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tego typu „Ŝyczenie” jest jednak zdecydowanie za daleko idące. Gdybyśmy wzięli pod 

uwagę proweniencję ideologiczną autora takich słów, wtedy naprawdę mógłbym 

wiele zdań wypowiedzieć, które byłyby bardzo niemiłe, choć jednocześnie 

sprawiedliwe. Ale w imię pracy nad standardami i eliminacją emocji w debacie 

pozostawiam to w takim stanie. Natomiast jeŜeli raz jeszcze powtórzy się tego typu 

„Ŝyczenie” kierowane do kogokolwiek, będę zmuszony uŜyć słów, które 

skompromitują autora takich słów. Stwierdzono równieŜ, Ŝe moim celem jest walka 

z Przewodniczącym. OtóŜ po raz kolejny chcę powiedzieć, Ŝe walka z kimkolwiek 

moim celem nie jest, ani z Przewodniczącym ani z Radnymi. Tak jak powiedziałem 

na wstępie, moim, a sadzę, Ŝe naszym wspólnym celem jest walka z błędami, walka 

z niewłaściwymi postawami, zachowaniami, takimi jak manipulowanie faktami, 

przywoływaniem półprawd, czy ewidentnych kłamstw. Powiedziano równieŜ iŜ “gdyby 

Pan Przewodniczący chciał wykorzystać chociaŜ część Pana kłamliwych wypowiedzi, 

to dzisiaj z mocy prawa nie byłby Pan Radnym”. OtóŜ jest to jakieś totalne 

nieporozumienie. Wiemy, Ŝe wielokrotnie przypominano na tej sali, Ŝe nasze 

wypowiedzi są nagrywane i jeŜeli będzie taka podstawa, to stosowne pozwy zostaną 

przedstawione. Rozumiem, Ŝe rozsądek owych gorących głów jednak nie opuścił. 

Twierdzę z całą powagą, Ŝe słowa, które przekraczają dobry obyczaj, rozsądny polski 

i europejski standard debaty publicznej, takie słowa tutaj nie zostały wypowiedziane. 

śadnych zdroworozsądkowych granic w dyskusji nie przekroczyłem, ani podobnych 

kłamliwych wypowiedzi autorem nie byłem, nie jestem i mam nadzieję, Ŝe nie będę. 

Dalej cytuję: “Powiedział Pan na tej sali, Ŝe Pan SZCZĘSNY jest kapusiem”. Nie 

powiedziałem takich słów. Stwierdziłem jedynie, Ŝe byłem świadkiem rozmowy kiedy 

tego typu określenie padło. Tak powiedziałem i tak jest w protokole, a zatem 

oskarŜenie tego typu jest właśnie próbą gebelsowskiej manipulacji poprzez 

powtarzanie  nieprawdy. Ale mam nadzieję, Ŝe nazwiska owego socjalisty przytaczać 

na tej sali więcej juŜ nie będzie trzeba. Chciałbym zaapelować do wszystkich 

Radnych, byśmy wzajemnie wobec siebie oceny jakimi Radnymi jesteśmy tutaj nie 

formułowali, bo to jest bez sensu. Ja mogę mieć dobre lub złe zdanie o pracy tego 

lub innego Radnego, ale nie my jesteśmy od tego, Ŝeby oceniać naszą sprawność 

jako Radnych. Co 4 lata zgodnie z porządkiem demokratycznym zupełnie inne osoby 

niŜ siedzące tutaj na sali będą decydowały, czy jesteśmy dobrymi, czy złymi Radnymi 

i czy byliśmy dobrymi, czy złymi kandydatami, czy to na burmistrza, czy na 

prezydenta, czy jeszcze do innych stanowisk. Na tej sali tego typu sformułowania są 
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nie na miejscu. Wytknięto mi brak porządku w artykulacji myśli. Ja to z całą pokorą 

przyjmuję. Staram się pracować zarówno w sferze operowania myśli jak i operowania 

słów, ale myślę, Ŝe tego typu krytykę kaŜdy moŜe do siebie skierować, bo nie ma 

tutaj oratorów, jak bywało na staroŜytnych agorach.  (…)”. 

 

Radny Mark Marek JAWORSKI:  “Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu 

wsłuchując się w tą tyradę, nie wiem jak się zachować naprawdę. To jest kolejne 

wskazywanie, pouczanie, czy zajmowanie stanowiska zawsze wyŜej w stosunku do 

pozostałych osób, to takie belferskie powiedziałbym. Dzisiaj potwierdzeniem tych 

wielkich słów, w takim negatywnym aspekcie, było głosowanie za skróceniem 

dyskusji nad projektem uchwały, więc jakbyśmy, tak poszukiwali tych zasad, którymi 

powinnyśmy się kierować w Radzie, to bądźmy konsekwentni. Kwieciste słowa, 

dwudziestominutowe wystąpienia, wielokrotnie powtarzane tezy, one dla oratora 

moŜe są jakimś pozytywnym przejawem, ale merytoryki zbyt wiele nie wnoszą. Ja 

chciałem merytorycznie. Panie Burmistrzu chciałem Pana poinformować, Ŝe na 

ostatnim posiedzeniu Komisji EDUKACJI KULTURY I SPORTU odbyła się dyskusja 

na temat bibliotek. Mam prośbę, aby Pan Burmistrz z protokołem się zapoznał. 

Znalazło się tam kilka wniosków, czy sugestii dotyczących organizacji, jak równieŜ 

zakupów zarówno czasopism jak i pozycji ksiąŜkowych. Myślę, Ŝe Pan Burmistrz 

powinien się tym równieŜ zainteresować. JeŜeli będzie taka konieczność, czy 

sugestia z Pana strony Panie Burmistrzu, to moglibyśmy jeszcze tą dyskusję 

w ramach funkcjonowania bibliotek w mieście kontynuować. Druga sprawa. 

Prosiłbym Panie Burmistrzu o przyglądnięcie się działalności administratora 

budynków komunalnych, tego nowego, który pojawił się dwa lata temu. Docierają 

niepokojące informacje związane z okresem zimowym. Pierwsza sprawa to brak 

odśnieŜania. Ja mam przykład, gdzie widzę jak jest utrzymywany chodnik przy 

drodze powiatowej, za który odpowiada Powiat i obok jest administrator budynków 

komunalnych - zero reakcji. Powiat zawsze rano odśnieŜa, a administrator zupełnie 

nie reaguje. Druga sprawa, bardziej powaŜna dotycząca usuwania zlodowaceń 

z rynien. Nie byłem świadkiem, ale dotarła do mnie informacja, Ŝe podmiot, który 

dostał zlecenie od administratora zupełnie w sposób nie przygotowany bez 

odpowiedzialności usuwał te zlodowacenia, doszło chyba do uszkodzenia 

samochodu, na szczęście nikomu się nic nie stało, ale nie było odpowiedniego 

zabezpieczenia, nieprofesjonalni zupełnie ludzie, którzy byli nieprzygotowani. 
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Dobrze, Ŝe nie doszło do wypadku. Ostatni punkt Panie Burmistrzu dotyczący…. nie 

miałem moŜliwości, znaczy zapisywałem się Pan Przewodniczący nie zauwaŜył… ja 

juŜ z Panem Burmistrzem SKRABACZEWSKIM mówiłem, sygnalizuję jeszcze to 

Panu. Proszę zwrócić uwagę w tym Sprawozdaniu z Realizacji Planu Gospodarki 

Odpadami na stronę 30 pkt 11 w tabelce Likwidacja zagroŜeń środowiska 

spowodowanych przez nielegalne składowanie odpadów, to jest tzw. inwentaryzacja 

dzikich wysypisk i mamy liczbowe dane 2007 rok – 1120 m3., 2008 – o połowę mniej 

547m3., natomiast w tabeli na stronie 35, gdzie mamy zestawienie finansowe w pkt 3 

Likwidacja dzikich wysypisk mamy to współfinansowanie razem z Funduszem 

Ochrony Środowiska i tutaj mamy kwoty w 2007 roku 38.000 wspólnie, a w 2008 roku 

40.000, a mamy o ponad połowę mniejsze wydatki. I to prosiłbym o wyjaśnienie, ja 

się do Pana zgłoszę, nie będę tego pisemnie formułował. I to wszystko, dziękuję 

bardzo”. 

 

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK:  “Szanowny Panie Przewodniczący, Panie 

Burmistrzu, Wysoka Rado, obecni Państwo. Ja zapisałam sobie kilka problemów, 

które chciałam tutaj poruszyć, niektóre z nich przekaŜę w formie pisemnej interpelacji 

Panu Burmistrzowi. Prosiłabym, aby na te przekazane w formie pisemnej i te które 

w tej chwili wyartykułuję słownie, Pan Burmistrz odpowiedział pisemnie. Pierwszy 

problem to: chciałabym wiedzieć kiedy zostanie zrealizowany, a więc w jakim 

terminie i w jaki sposób zostanie zrealizowany jeden z punktów zamieszczonych 

w budŜecie miasta Tarnowskie Góry na rok 2009, dotyczył on przekazania bodajŜe 

20.000 zł. na przeprowadzenie zdrowotnej akcji profilaktycznej polegającej na 

badaniu słuchu u dzieci w szkołach ponad podstawowych. Jest raptem koniec 

pierwszego kwartału, nie udało mi się dowiedzieć niczego na temat aktualnego stanu 

przygotowań do realizacji tej akcji, to jest pierwszy punkt. Drugi dotyczy remontu 

zespołu mieszkań chronionych przy ul. Grzybowej. Jak wiemy równieŜ w budŜecie 

miasta znalazła się ta pozycja, czyli przekazanie kilkuset tysięcy, bodajŜe 650.000 zł. 

na ten cel. Zespół mieszkań chronionych przy ul. Grzybowej znajduje się w gestii 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej chciałabym coś na ten temat wiedzieć 

dokładniej. Jak remont dotyczący hotelu będzie przebiegał, jak zostanie 

zorganizowana portiernia na terenie tego hotelu i sam przebieg remontu. Byłam tam 

osobiście. Przeprowadziłam taką małą, jednoosobową wizję lokalną wprawdzie te 

informacje, które przedstawiała Pani Dyrektor MOPS i inni przedstawiciele tego 
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Ośrodka było dość wiele, jednakŜe chciałam się naocznie przekonać jak wygląda 

stan tamtych mieszkań. Obok hotelu znajdują się takŜe budynki komunalne, 

w których zamieszkuje kilkadziesiąt rodzin. Obejrzałam równieŜ te budynki 

z zewnątrz, byłam wewnątrz, udało mi się rozmawiać z kilkoma mieszkańcami. To 

miało miejsce w ubiegłą sobotę. RównieŜ chciałabym wiedzieć, jak się Pan Burmistrz 

ustosunkuje do potrzeb tych mieszkańców, czy znany jest Panu Burmistrzowi stan 

tamtych mieszkań, tamtych budynków. Muszę tu powiedzieć, Ŝe warto zobaczyć te 

budynki. Nie reklamuję tutaj hotelu, bo jest on takim zimnym wtrątem w te wspaniałe, 

ciepłe budynki, które tam się znajdują, a liczą zapewne juŜ jeden wiek. Bardzo miłe 

wraŜenie robią z daleka, gdyŜ mają naczółkowe polskie dachy, bryły są bardzo 

proporcjonalnie, architektonicznie zbudowane. Jednak po zbliŜeniu się do nich 

doznamy zupełnie innych wraŜeń. Nie chciałabym powiedzieć, Ŝe są to wraŜenia 

odpychające. Ja bym chciała powiedzieć, Ŝe powinny te wraŜenia, których tam 

doznamy, emocje przyciągnąć nas, zbliŜyć się do potrzeb tych rodzin, które 

zamieszkują budynki. Nie będę zabierała duŜo czasu, ale juŜ zapowiadam to są te 

dwie interpelacje, które przedstawiłam tutaj ustnie, na nie proszę odpowiedź 

pisemną, natomiast złoŜę oczywiście w Biurze Rady Miejskiej interpelację dotyczącą 

realizacji uchwały Rady Miejskiej z 19 grudnia 2007r. dotyczącą ustanowienia parku 

kulturowego Hałda Popłuczkowa, gdzie od tego momentu nie znalazła się ani jedna 

informacja dla przemieszczających się tam osób w sposób pieszy, a takŜe 

uŜywających pojazdów mechanicznych, która by zabraniała wstępu na teren Parku 

Kulturowego. Nie ma teŜ Ŝadnej informacji, która by mówiła o tym, Ŝe taki Park 

istnieje. Kolejną interpelacją, jaką przygotuję Panu Burmistrzowi na piśmie jest 

interpelacja dotycząca potrzeby wzmoŜenia patroli StraŜy Miejskiej, takŜe 

rozszerzenia harmonogramu StraŜy Miejskiej na godziny poza 15.00, na godziny ja 

uwaŜam, Ŝe nawet w związku z tym, Ŝe przedłuŜa się dzień, przedłuŜa się okres, 

który jest jasny, a więc zachęcający do przebywania na otwartym powietrzu, a wiec 

między godzinami 15.00, i 20.00. Potrzebne, teŜ moim zdaniem, jest wyznaczenie 

harmonogramu w taki sposób, aby StraŜ Miejska odbywała patrole w soboty 

i w niedziele. Nie tylko ma terenie objętym ochroną, takim jak Park Kulturowy Hałda 

Popłuczkowa, Park Kulturowy Kunszt w Bobrownikach, Rezerwat Segiet, ale takŜe 

okolic dotyczących pól uprawnych w tych rejonach, które są dewastowane przez 

pojazdy mechaniczne, a takŜe aŜeby zapobiec tworzeniu się dzikich wysypisk śmieci 

w okolicach łąk po górniczych i warpii. To z mojej strony wszystko. Dziękuję bardzo”. 
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Wiceprzewodnicz ący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZI ŃSKI:  “Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni goście, Panie Burmistrzu. Ja chciałbym 

zapytać, co Pan Burmistrz miał na myśli, wprowadzając w błąd opinię publiczną 

mówiąc, Ŝe w momencie, gdyby przy przyjmowaniu budŜetu Rada Gminy nie 

wyraziła zgody na przyjęcie go w takim, a nie innym, przygotowanym przez Pana 

autorstwa projekcie, wycofa Pan tą uchwałę i jej po prostu jej nie będzie. 

W majestacie prawa wie Pan, Ŝe do tego Pan nie ma prawa, chyba, Ŝe zgłoszony 

projekt uchwały uzyskałby po wniosku burmistrza, który chciałby go wycofać dopiero 

większościowe poparcie na jego wycofanie. W przeciwnym razie, nie ma Pan juŜ 

prawa, Ŝeby ten wniosek wycofywać, a Rada oczywiście mogłaby coś takiego zrobić, 

ale dopiero po złoŜeniu Pana wniosku i przegłosowaniu go pozytywnie większością 

głosów w Radzie. Drugie moje pytanie brzmi: „co chce ugrać Pan Krzysztof 

ŁOZIŃSKIi” przynajmniej taką informacje Pan na swoim blogu umieścił, chodząc 

i zabierając głos na spotkaniach z mieszkańcami Rad Dzielnic. CzyŜbym głosił tam 

jakąś nieprawdę? JeŜeli tak to proszę mi powiedzieć, w którym miejscu z tą prawda 

się rozminąłem. Następne pytanie, mam nadzieję, Ŝe te słowa które uŜył Pan 

w róŜnego rodzaju mediach kilkakrotnie, Ŝe Rady Dzielnic przejadają pieniądze uŜył 

Pan ich tylko niefrasobliwie przez nierozwagę i chciałbym zapytać, czy za te słowa 

ma Pan zamiar przeprosić i w jaki sposób Pan chciałby wyjaśnić tą sytuację, która 

myślę w znaczący sposób co najmniej obraŜa tych, którzy jako organy pomocnicze 

działają i wskazują równieŜ Panu, jako organowi wykonawczemu pewne drogi 

rozwiązania pewnych problemów. No i ostatnie moje pytanie: chciałbym Ŝeby Pan 

w końcu sprecyzował te newsy, które Pan na mój temat gdzieś tam posiada, gdzie 

Pan Krzysztof ŁOZIŃSKI dopuścił się tych nieprawości, o których Pan w formie 

humorystycznej na razie opowiada, chciałbym mieć moŜliwość odniesienia się do 

tych spraw. Dziękuje bardzo”. 

 

Radny Henryk WRZASK : „Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Ja skoncentruję się dzisiaj wyłącznie na tematach dróg. Prosiłbym o szybką naprawę 

ul. Klonowej, oczywiście jeŜeli warunki pozwolą, poniewaŜ występują tam bardzo 

głębokie dziury, niebezpieczne dla normalnego toku jazdy. Chciałbym równieŜ prosić 

o interwencję do Starostwa Powiatowego jeśli chodzi o stan ulic, bo moja interwencja 

miesiąc temu nie przyniosła Ŝadnych efektów, jeśli chodzi o ul. Sienkiewicza, 
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ul. Bohaterów Monte Casino, ul. Grzybową w jej drugiej części juŜ w Strzybnicy i ulicy 

Pastuszki oraz prosić na ulicy Kruszcowej mam taki sygnał ze strony mieszkańców 

ulicy Łowieckiej, Ŝe powinna tam być tablica informacyjna, która wyraźnie wskazuje 

miejsce tej ulicy z określeniem nr domów, z tym jest podobno duŜy problem, Ŝeby 

odnaleźć i tą ulicę i określeniem nr domów”. 

 

Radny Marek PORADA : „Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący. Ja teŜ krótko 

w zakresie infrastruktury drogowej, chodzi mi o ulicę Pionierską, którą zakończyliśmy 

jakieś półtora roku temu - III etap tej inwestycji. Po raz kolejny byli u mnie 

mieszkańcy, którzy byli niezadowoleni ze stanu technicznego tej drogi. Chciałem 

zwrócić na to uwagę i prosić o interwencję. Z tego, co mówiono, to podłoŜe tej drogi 

jest źle wykonane, co powoduje, Ŝe zapada się połoŜona kostka brukowa. Prosiłbym 

o sprawdzenie, ewentualnie zobowiązanie wykonawcy do jej naprawienia. Dziękuję”. 

 

Radny Jerzy W ĘGIELSKI : „Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni 

Radni. Ja teŜ tylko się skoncentruję na tematach drogowych. Panie Burmistrzu mamy 

juŜ wiosnę, co prawda dzisiejsza aura ranna pokazała, Ŝe dalej sypie. Za tydzień 

będzie juŜ kwiecień, do Świąt Wielkanocnych mamy dwa tygodnie. Prosiłbym Pana 

Burmistrza, sprzątanie miasta. Nie wiem czy to jest moŜliwe, czy to jest w umowie tej 

firmy, która odśnieŜała, Ŝe trzeba posprzątać. Nie mówię juŜ o dziurach, ale powiem 

tylko Panu Burmistrzowi i proszę o interwencję, to co widuję z okna moich rodziców, 

skrzyŜowanie ul. Powstańców, ul. Opolskiej i ul. Sobieskiego, skwer przy aptece, 

Proszę Państwa, to co przedstawiał Pan Naczelnik CZAJKA jest konieczne aby 

przybyło miejsc parkingowych w naszym Mieście. Zdewastowany skwer, jeszcze raz 

powtarzam Panie Burmistrzu, przy ulicy Opolskiej przez samochody, to co tam 

zrobiono z tym trawnikiem to jest naprawdę zgroza. Nie wiem czy urzędnicy miejscy 

widzieli to, ale jedno wielkie bagno zrobiono z pięknego skweru tj. wjazd do miasta 

koło sądu, jest to tragiczne, to jest wizytówka naszego Miasta. To tylko tyle, dziękuję 

bardzo”. 

 

Radny Krzysztof SZNAJDER : „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. W związku 

z przyjęciem przez Radę Miejską uchwały w sprawie określenia dni i godzin 

otwierania, zamykania placówek handlu detalicznego, zakładów gastronomicznych, 

zakładów usługowych dla ludności na terenie Miasta Tarnowskie Góry, proszę 
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o informację na piśmie, ja złoŜę interpelację natomiast ją składam tu w tej chwili czy 

StraŜ Miejska dostosuje godziny pracy do nowej regulacji prawnej, czy straŜnicy 

zatrudnieni w StraŜy Miejskiej mogą pracować w godzinach nocnych i czy jest 

moŜliwa praca straŜników StraŜy Miejskiej w sobotę na trzeciej zmianie. I tu będę 

oczekiwał pisemnej odpowiedzi, złoŜę interpelację. Następnie, to na co juŜ kolega 

zwrócił uwagę, zwracam się z wnioskiem o pozimowe posprzątanie ulic w Mieście. 

Na ulicach zalega sporo piasku, Ŝwiru, tego materiału, którym były drogi posypywane 

w okresie zimy. Jest najwyŜszy czas na przystąpienie do porządków. Od soboty 

temperatura ma wynosić koło 10 stopni, później będzie jeszcze cieplej, myślę, Ŝe 

przed okresem Świat Wielkanocnych jest czas na generalne porządki na drogach. 

Myślę, Ŝe jest to zawarte w umowie, do tej pory tak było, w umowie dotyczącej 

odśnieŜania dróg, pozimowe posprzątanie. RównieŜ proszę, aby jak najszybciej 

przystąpiono, jeŜeli tylko warunki pogodowe na to pozwolą, myślę ta temperatura 

średnia całodobowa koło 5 stopni, albo nie spadająca poniŜej 5 stopni to jest ten 

moment, kiedy trzeba by rozpocząć łatanie największych dziur w mieście. RównieŜ 

w Dzielnicy Lasowice jest kilka takich miejsc, w których poruszanie się po drogach 

jest niebezpieczne dla uŜytkowników drogi. Dziękuję”. 

 

Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY: „Szanowna Rado. Ja tak krótko 

tylko chciałem zabrać głos, a na samym początku chciałem zapytać Burmistrza 

Miasta o StraŜ Miejską, a mianowicie Pan Burmistrz Miasta w swojej dzisiejszej 

informacji powiedział, Ŝe StraŜ Miejska nałoŜyła w ostatnim miesiącu 6 mandatów. 

Nie jestem za tym, aby wlepiać, mówiąc potocznie mandaty, karać mieszkańców, 

myślę, Ŝe jest to, taka dobra forma wychowawcza. Natomiast ja pytałem się 

StraŜników Miejskich, a oni powiedzieli, Ŝe nie mają uprawnień do kontrolowania 

pojazdów, które parkują na Rynku i w obrębie Rynku, w miejscach niedozwolonych, 

poniewaŜ uprawnienia im „wyszły” - nikt wcześniej nie zgłosił, Ŝe trzeba o takie 

zezwolenie się starać. Następnie, Szanowna Rado najlepsza forma interpelacji to 

interpelacja pisemna do Burmistrza Miasta, ona jest zarejestrowana, jeŜeli jest mało 

wytłumaczalna to wtedy moŜna ją ponowić, jest to wszystko zarejestrowane, do tej 

pory nie zdarzyło się, Ŝeby ponownie Radny w tej samej sprawie składał interpelację. 

Następnie mam prośbę do Pana Burmistrza Miasta. PoniewaŜ w związku z tym, Ŝe 

spotykamy się na zebraniach z mieszkańcami - mieszkańcy do mnie zwracają 

się telefonicznie i ustnie, czy jest to moŜliwe, aby uruchomić infolinię w Urzędzie 
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Miejskim w Tarnowskich Górach. Oczywiście naleŜałoby w moim odczuciu dokonać 

analizy, ile taka infolinia kosztowałaby budŜet Miasta Tarnowskie Góry. Jest wiele 

osób niezamoŜnych, emerytów i rencistów, moŜe emerytów nie, ale rencistów, którzy 

mają bardzo niską rentę, nie stać ich na abonament i bardzo często dzwonią od 

sąsiada, w związku z tym, czy Pan Burmistrz mógłby nam przedstawić, jaki byłby 

koszt uruchomienia takiej bezpłatnej infolinii do Urzędu Miejskiego. Wiele osób 

chciałoby zadzwonić do Urzędu Miejskiego z interwencją, jak równieŜ zapytać się 

o konkretne sprawy. Myślę, Ŝe to jest taki moment gdzie naleŜałoby wyjść 

„z przyjazną ręką” do mieszkańców. Następnie chciałem powiedzieć Szanownej 

Radzie, Ŝe oczywiście spotkałem się z Burmistrzem Miasta dwukrotnie, po to, aby 

zastanowić się moŜe nie nad kryzysem, tylko nad recesją, jaka moŜe nastąpić 

w naszym mieście, omawialiśmy plan oszczędnościowy. Ja taki plan 

oszczędnościowy przedstawiłem Panu Burmistrzowi i wcale nie znaczy, Ŝe ten plan 

oszczędnościowy moŜe być zrealizowany, gdy nie nastąpi recesja, moŜe on być 

w kaŜdej chwili zastosowany po to, Ŝeby usprawnić funkcjonowanie Miasta jak 

równieŜ zaoszczędzić, czy tez wygospodarować, w moim odczuciu, bardzo duŜe 

środki dla Miasta. I taki jeden kluczowy, najwaŜniejszy punkt pierwszy, to oczywiście 

porozumienie, dobra współpraca Przewodniczącego z Burmistrzem Miasta ponad 

podziałami, to akurat nie kosztuje nic, sami Państwo wiecie ja myślę, Ŝe dzisiaj 

wypowiedź Pana KOWOLIKA, w jakimś sensie przekonała nas wszystkich, a równieŜ 

samego Pana, który wypowiadał te swoje spostrzeŜenia. Następny punkt to 

oczywiście budowa mieszkań komunalnych i nie w takiej formie jak Burmistrz Miasta 

zaproponował Radzie. Oczywiście te punkty są bardzo dokładnie rozwinięte i opisane 

i Pan Burmistrz Miasta oczywiście musi wszystko przeanalizować, musi to 

przemyśleć i ewentualnie zastosować, ale powiedział, Ŝe odniesie się do tego. 

Następny punkt to oczywiście budowa nowych mieszkań przez MTBS, gdzie teŜ 

Gmina ma ogromny wpływ, musi ponieść swój wkład na budowę mieszkań 

komunalnych, co jest związane z punktem drugim. Następny punkt to porozumienie 

z Powiatem, w moim odczuciu naleŜałoby wrócić do tego porozumienia i rozmawiać 

ze Starostą, bo to jest bardzo istotne. Następny punkt to powrót do porozumienia, do 

zamiany z Funduszem Górnośląskim. Wiecie Państwo, Ŝe ten projekt uchwały na 

grudniowej sesji upadł, ale to wcale nie znaczy, Ŝe powinniśmy do niego wrócić, 

wszyscy popełniamy błędy w moim odczuciu człowiek jest istotą omylną i kaŜdemu 
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zdarzają się róŜne wpadki i błędy. Tak, Ŝe to tyle mojej wypowiedzi Bardzo proszę 

o odpowiedź na zadane pytania Burmistrzowi Miasta przez radnych Rady Miejskiej”. 

 

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH : „Szanowna Rado, Panie Przewodniczący. 

Rzeczywiście trzeba potwierdzić, Ŝe rozmawialiśmy na temat kryzysu z Panem 

Przewodniczącym, długo rozmawialiśmy, bo jest to temat niezwykle waŜny. Cel 

mamy wspólny: tu chodzi o to, aby ten kryzys jeŜeli on rzeczywiście nastąpi Miasto 

jak najmniej dotknął. Mówiliśmy o ograniczeniu Natury 2000, tu Pan Przewodniczący 

zobowiązał się, Ŝe podejmie rozmowy ze Starostą Powiatu Tarnogórskiego 

w sprawie porozumienia tego, które nasza Rada w czerwcu  ubiegłego roku przecieŜ 

przyjęła, w zasadzie ono juŜ teraz musiałoby być skorygowane i oparte na innych 

bazach, ale nadal jest w mojej ocenie moŜliwe. Przewodniczący zobowiązał się 

równieŜ, za co dziękujemy mu, Ŝe podejmie rozmowy z Funduszem Górnośląskim, 

aby ten zechciał powrócić, usiąść do tego stołu z nami i rozmawiać na temat zamiany 

gruntów - o czym dyskutowaliśmy szeroko w grudniu. Od naszej rozmowy 

z Funduszem Górnośląskim troszkę zmieniły się warunki brzegowe dotyczące tego 

budownictwa komunalnego, gdyŜ w tym czasie okazało się, Ŝe MTBS, który miał juŜ 

gotowy projekt, uaktualniony projekt budynków komunalnych, tych środków na które 

promesę posiadał z Banku Gospodarki Krajowej nie otrzyma, takŜe jak gdyby stąd 

w dzisiejszej uchwale ten milion złotych przekładany z tego typu działalności, 

a jednak coś trzeba budować tu jeszcze będziemy myślę o tym musieli porozmawiać. 

Dobry pomysł na temat infolinii, Pani Sekretarz tutaj to spróbuje rozpatrzyć na jakich 

warunkach ta infolinia moŜe funkcjonować. StraŜnicy juŜ mają upowaŜnienia do 

kontroli pojazdów, był krótki okres przejściowy związany ze zmianą przepisów, Ŝe te 

upowaŜnienia wygasły, trzeba było wystąpić o nowe. W tej chwili StraŜ Miejska 

posiada te upowaŜnienia i mogą kontrolować, ale rzeczywiście był krótki okres kiedy 

kontrolować nie mogli. Co do mandatów, rzeczywiście ja Państwa informuję na 

kaŜdej sesji o tych mandatach, ale sam sobie takie obliczenie poczyniłem, moŜe 

powiem, to obliczenie poczyniłem razem z Panią Skarbnik, ona na tych liczbach 

jednak tutaj lubi się opierać i to jest tak do Pana Komendanta, Pan Komendant 

słyszy myślę. Przeliczyliśmy kwotę mandatu z ubiegłorocznego budŜetu na jednego 

straŜnika na jeden dzień, inaczej mówiąc zakładając, Ŝe wszyscy straŜnicy są 

w pracy, ile złotych wprowadzają w formie mandatu do budŜetu miejskiego, kwota 

jest imponująca 6,20 zł. Ja teŜ jestem przeciw restrykcyjnemu traktowaniu 
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kierowców, natomiast mówiliśmy niedawno o tym z Komendantem, choć bez tej 

liczby, bo tej liczby jeszcze wtedy nie znałem. Pani Komendancie my musimy mieć 

sposób na nagminne łamanie prawa przez kierowców. To jest Pana zadanie - 

Komendanta StraŜy Miejskiej i Pan musi sobie z tym poradzić. Co prawda pytanie 

Pana Radnego WĘGIELSKIEGO dotyczące skwerku, skwer jest, juŜ Pan Komendant 

mnie szybciutko poinformował, własnością Spółdzielni Mieszkaniowej „GWAREK”, 

StraŜ Miejska na prywatnym terenie interweniować nie moŜe. Były interwencje 

w Spółdzielni, Spółdzielnia o tym wie. My moŜemy jedynie do tej Spółdzielni 

wystąpić, przecieŜ tam kartka nie pisze, Ŝe to jest Gwarek, tylko jest to w mieście 

Tarnowskie Góry i tu Panie Komendancie ja bym prosił takie pismo do Pani Prezes 

Spółdzielni Gwarek przygotować. Pan Radny SZNAJDER i Pan Radny WĘGIELSKI 

równieŜ mówili,  wiemy proszę Państwa, Ŝe po zimie się sprząta i wiedzieliśmy to 

w momencie ogłaszania przetargu, w umowie jest zawarta klauzula, Ŝe firma 

„Wieczorek”, która odśnieŜała ma posprzątać. Śnieg padał jeszcze dzisiaj i to 

paskudnie padał, materiały uszorstniające nadal na drogę są wysypywane. 

Poczekajmy, aŜ ta zima się skończy definitywnie, Ŝeby nie powtarzać tych czynności, 

bo trzeba wtedy za nie odrębnie płacić. 

Stan ulicy Pionierskiej - jest to ulica Pan Radny PORADA, która trzy lata temu była 

realizowana, ja bym chciał się dokładnie odnieść, gdyby Pan Radny doprecyzował, 

o który odcinek chodzi. Skoro to kostka brukowa, to domniemuję, Ŝe to jest ostatni, 

ten wąski odcinek - ciąg pieszo- jezdny, który jest dość podmokły, bo znajduje się  

bezpośrednio przy Stole, tym niemniej skoro to zostało wykonane, to w projekcie 

powinna być taka technologia zastosowana, Ŝeby to się nie zapadało. Trzy lata nie 

minęły od zakończenia tej inwestycji, w związku z tym obowiązuje rękojmia i to, 

Panie Naczelniku PAŚMIONKA proszę to zawczasu, Ŝeby tu jeszcze w ramach 

rękojmi ewentualnie załatwić, Ŝądać od wykonawcy tej inwestycji naprawienia 

szkody. 

Pan Radny Henryk WRZASK - dziury w klonowej, o ile wiem, na dzień dzisiejszy ta 

inwestycja jest przewidziana. Natomiast Panie Kierowniku to wystąpienie, o którym 

Radny WRZASK wspominał w sprawie ulicy Sienkiewicza, ulicy Bohaterów Monte 

Casino, ulicy Grzybowej, ulicy Pastuszki, ulicę Czarnohucką dołoŜymy do tego 

zestawu, bo jest teŜ praktycznie mało przejezdna. Natomiast, gdyby mi Pan Radny 

o tej ulicy Kruszcowej coś bliŜej powiedział, moŜe juŜ po sesji, bo nie do końca 

zrozumiałem intencję. 



 

88 

 

Pan Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI kilka pytań do mnie, co Burmistrz miał, tam onegdaj, 

na myśli mówiąc o wycofaniu projektu. Burmistrz miał na myśli wycofanie projektu 

i Burmistrz bazuje na tej wiedzy prawnej, jaką posiada i jaką w tym samym dniu 

posiadała Rada Miejska wcześniej kilkakroć, o ile pamiętam, Przewodniczący Rady 

Miejskiej zasięgał nawet opinii w tej sprawie w nadzorze prawnym. Natomiast co do 

ugrywania, ja bym się nie chciał Proszę Państwa tu odnosić do prowadzonego 

przeze mnie blogu, choć blog jest urzędowy z natury, bo z perspektywy Ratusza się 

zowie. Natomiast ja myślę, Ŝe Mieszkańcy zauwaŜyli, Ŝe ta wypowiedź, która tam się 

pojawiła…, powinniśmy to sami Panie Radny załatwić, tu na tej sali sesyjnej, 

a niekoniecznie tam na spotkaniu z Mieszkańcami. Pan Przewodniczący uczestniczył 

w tym spotkaniu, więc chyba równieŜ intencje Pana Radnego mógłby ocenić, tutaj 

padł w naszą stronę Panie Przewodniczący taki zarzut jak pamiętam w wypowiedzi, 

Ŝe my robimy wszystkie inwestycje w Bobrownikach, prawda Panie Przewodniczący, 

takŜe ja nie wiem co Pan Krzysztof, nie wiem co chciał ugrać, to pytanie zostawiamy 

otwarte. Proszę Państwa Rady Dzielnic są jednostkami pomocniczymi gminy i tu nie 

widzę powodów do tego Ŝebyśmy się mieli na siebie obraŜać, bądź się wzajemnie za 

coś przepraszać. To jest jednostka pomocnicza i ona ma działać w ramach prawa, 

tak jak w ramach prawa musi działać Burmistrz. Zaproponowałem Radom Dzielnic 

pewne rozwiązanie, czekam na opinie w tej sprawie, liczę na to, Ŝe moje intencje, 

szczere intencje zostaną przez Rady Dzielnic zrozumiane. Natomiast na temat 

newsów, jakichś nieprawidłowości, Pan Panie Radny wybaczy, gdybym wiedział, to 

ja bym z tego zrobił uŜytek. 

Pani Radna KOSIBA-LESIAK prosiła o odpowiedzi na piśmie i takowych odpowiedzi 

udzielimy na zadane pytania. Ja bym jednak prosił Ŝeby je na piśmie równieŜ 

sformułować, Ŝebym je bardzo wyraźnie miał zapisane. Ja sobie pozwolę na takie 

krótkie podsumowanie -zrewanŜuję się pytaniem, w jaki sposób spowodować wzrost 

wydatków przy ograniczeniu dochodów? To jest podsumowanie tych pytań, nie 

wszystkich moŜe, ale niektórych i dzisiejszych wypowiedzi w czasie sesji. 

Pan Radny JAWORSKI - jeŜeli chodzi o program gospodarki odpadami, sprawdzimy 

skąd się to wzięło, bo rzeczywiście na pierwszy ogląd tej sytuacji, na którą Pan 

wskazuje, to tak być nie moŜe, dwa razy mniej, a dwa razy droŜej. Tendencja 

nieprawidłowa, nawet, jeŜeli wziąć pod uwagę wzrost opłaty za składowanie 

odpadów, ilość śmieci o tyle nie wzrosła.” 
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Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI : „jesteśmy zmuszeni do 

ogłaszania przetargu i wyłonienia zarządcy. Współpracujemy, aby te 140 budynków 

Zarządca utrzymywał w naleŜytym stanie. Wiele lat nic w tych budynkach nie 

robiono, dopiero od 2006r. rozpoczęto remonty. Od tego okresu udaje się 

utrzymywać pewne tempo robót. W trakcie uchwalania budŜetu, został zgłoszony 

i przyjęty wniosek o zdjęcie kwoty 500 tys. zł z eksploatacji budynków, tak zawsze 

bywało w przeszłości, gdy była potrzeba oszczędności, to oszczędzano na 

eksploatacji budynków. 140 budynków - 70% z nich to budynki przedwojenne, ich 

stan techniczny wymaga bardzo duŜo. Pani Radna była raz zobaczyć budynek 

w okolicy ul. Grzybowej, my poświęcamy temu duŜą część naszej działalności. 

Poprawa stanu technicznego budynków - tylko konsekwencja i coroczne 

przeznaczanie środków na ten cel moŜe przynieść efekt. Zespół Mieszkań 

Chronionych  - nie ma w tym roku przewidzianego remontu tego budynku. 

W budynku tym planuje się natomiast utworzenie portierni i dwóch pomieszczeń, 

gdzie byłoby np. pomieszczenie komputerowe, aby osoby, które tam zamieszkują 

oraz dzieci miały dostęp do internetu. W Urzędzie Miejskim funkcjonuje Referat 

Technicznego Utrzymania Budynków, który współpracuje z Zarządcą. Zdarzają się 

uchybienia. Jedno jest pewne, iŜ ze strony dochodzenia roszczeń to Zarządca 

dobrze się sprawuje. Bardzo wielu jest najemców budynków komunalnych, którzy 

mają wielotysięczne zadłuŜenia, stanowi to bardzo duŜy problem. Mamy budynki, 

w których na 10 najemców, wszyscy mają powaŜne zaległości czynszowe 

i jednocześnie roszczenia dotyczące stanu budynku. Odnośnie budowy mieszkań – 

te mieszkania są nam bardzo potrzebne w celu prawidłowego zarządzania zasobem 

mieszkaniowym, do Gminy ciągle wpływają wyroki sądowe w sprawie eksmisji 

z prawem do lokalu socjalnego. Gmina płaci prawie 400 tys. zł odszkodowań na 

rzecz Spółdzielni Mieszkaniowych i prywatnych właścicieli. Wychowankowie domów 

dziecka, w wieku 18 lat są kierowani do Gminy, aby zapewniła im mieszkanie. 

Zapraszam, jeŜeli ktoś jest zainteresowany, w wtorki jest dzień przyjęcia 

mieszkańców, wtedy zgłaszanych jest bardzo duŜo problemów mieszkaniowych. 

(…)” 

 

Ad. vocem  

Radny Stanisław KOWOLIK : „chciałbym zaprotestować przeciwko trzymaniu pod 

korcem projektu działań antykryzysowych autorstwa Pana Przewodniczącego. Nie 
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moŜna tego zatrzymywać tylko dla siebie. JeŜeli plan antykryzysowy jest trafiony, 

a w to nie wątpię, naleŜy podzielić się nim przynajmniej z okolicznymi Gminami. 

JeŜeli ten plan się sprawdzi, moŜe mógłby z niego skorzystać Pan Premier Donald 

TUSK, gdyŜ biedaczyna miota się nie wymyśliwszy nic sensownego.” 

 

Radny Marek JAWORSKI : „ta perspektywa dotycząca funkcjonowania budynków 

komunalnych nie jest zbyt obiecująca. MoŜe potrzebna jest próba szerszego 

spojrzenia pod kontem zarządzania nieruchomościami przez Wspólnoty. My ten 

problem eliminujemy, mówimy, Ŝe problem jest do rozwiązania na przestrzeni dwóch, 

trzech kadencji, a jest to czas, który dla niektórych mieszkańców jest ograniczony. 

NaleŜy dać szanse na poprawę rzeczywistości mieszkaniowej w ciągu krótszego 

czasu. JeŜeli nie mamy moŜliwości finansowych, aby utrzymać zasób komunalny, 

przeanalizujmy tą sytuację. JeŜeli stać nas na budowę mieszkań, to znajdźmy 

alternatywę, aby znaleźć budynek juŜ wybudowany, aby zamienić go na mieszkania 

rotacyjne. Powiat taki budynek posiada. Jest to kwestia finansowa, jednak prowadzi 

do działań, które zmierzają do tego, Ŝe będziemy rozwiązywali sprawy, o których 

nam Pan Burmistrz mówi, czyli mieszkania osób, które nie płacą, a zajmują lokal 

o duŜym metraŜu. JeŜeli te wszystkie elementy, nie zaczną się zazębiać, jeŜeli nie 

przedstawimy konkretnego planu, który będzie poparty finansowaniem, jako priorytet, 

który nie będzie kwestią politycznych targów… JeŜeli to weźmiemy w całość, nie 

będziemy mówili za 5 lat, Ŝe jesteśmy w tej samej sytuacji. Mieszkańcy ze stanu 

jakich ich otacza nie są zadowoleni. Odnośnie domów kultury, ja wiem, Ŝe pismo 

w sprawie czynszu zostało do Pana Burmistrza skierowane, jest to moŜe jedyna 

szansa, aby utrzymać tą filę na ul. Sienkiewicza, zwłaszcza, Ŝe nie przyznano jej 

Ŝadnych środków z puli konkursów na imprezy, które się tam odbywają, mimo, Ŝe 

sporo dzieci z naszych szkół w tych konkursach bierze udział.” 

 

Przewodnicz ący Rady Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY: „ja zaproponowałem punkty, 

które przyjąłem na siebie, jeŜeli nie uda mi się ich zrealizować, to przeproszę. Wiele 

osób wiedziało, Ŝe spotykam się z Panem Burmistrzem.”  

Następnie Przewodnicz ący złoŜył zgromadzonym Ŝyczenia wesołych Świąt 

Wielkanocnych. 
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Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad dzisiejszej sesji, Przewodnicz ący Rady 

Miejskiej Piotr SZCZ ĘSNY słowami „Szcz ęść BoŜe” zamknął obrady XXXIX sesji 

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.  
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